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Kronika m ěsta Chodova za rok 2003
Úvod

Rok  2003 byl v České republice rokem volby prezidenta.Druhého polistopa-
dového, druhého českého, prvního po Václavu Havlovi . Václav Havel opu-
stil prezidentský úřad 2.února po dvanácti a půl letech. Od 3.února byla ČR 
bez prezidenta, jeho pravomoci převzal premiér Vladimír Špidla a předseda 
poslanecké sněmovny Lubomír Zaorálek. Ve třech kolech prezidentských 
voleb překonal Václav Klaus šest dalších kandidátů  - Jaroslava Bureše, Mi-
roslava Kříženeckého, Petra Pikharta, Jaroslavu Moserovou, Miloše Zemana 
a Jana Sokola. V pátek 28.února, krátce po půl šesté večer, byl zvolen prezi-
dentem a   prezidentský slib složil 7.března. Několik měsíců předtím se zdálo 
téměř nemožné, že by se mohl novým prezidentem stát Václav Klaus. Vypa-
dalo to, že jeho politická kariéra pomalu končí.Při prezidentské volbě však 
neztratil naději ani v prvním, ani ve druhém kole, a ve třetím triumfoval.
U příležitosti zvolení nového prezidenta  a 85.výročí vzniku České republiky 
byly poprvé v tomto tisíciletí vystaveny ve dnech 3.-13.7. české korunovační 
klenoty. V minulém století bylo těchto příležitostí dohromady devět: 1929 v 
rámci oslav milénia svatého Václava , výročí konce světové války - 1945, 
1955 a 1975 , výročí "vítězného února" - 1958, 1968 a 1978 , 1993 - vznik 
ČR a 1998 - při příležitosti 80. výročí vzniku ČSR . O vystavení klenotů, 
trvale uložených již od roku 1791 v Korunní komoře nad jižní předsíní ka-
tedrály sv. Víta, rozhoduje prezident republiky.  
16.dubna podepsali Václav Klaus a Vladimír Špidla v Aténách vstupní do-
hodu s Evropskou unií poté, když Evropský parlament schválil připojení ČR 
a dalších devíti zemí k Evropské unii. 
O vstupu do EU hlasovali Češi v historicky prvním referendu , jehož se zú-
častnilo 55% voličů (podmínkou pro platnost voleb byla účast alespoň 50% 
voličů). Své ano vhodilo do uren 77,33% z nich. Česká republika vstoupí do 
EU 1.května 2004. V Praze referendum končilo ohňostrojem a estrádou na 
Hradčanském náměstí.
Největší tragédie, která se stala na českých silnicích , si 8.března vyžádala 
při havárii autobusu u Nažidel na jihu Čech 19 mrtvých a desítky zraněných. 
Havaroval zde patrový autobus, jímž se z rakouských Alp vraceli členové 
karlovarského plaveckého oddílu. Vedení města Chodova vyjádřilo svou 
účast pozůstalým položením kytice na pietní místo, které bylo vytvořeno 
v hale Krajského úřadu Karlovarského kraje.
První den nového školního roku, který letos připadl na 1.září, zahájili učitelé 
výstražnou jednodenní stávkou. V té vyjádřili svůj nesouhlas s financováním 
jejich mezd. Vláda sice schválila novou, šestnáctistupňovou platovou ta-
bulku, ale bohužel nedala na financování tohoto platového systému dost 
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peněz, aby došlo k naplnění vládního prohlášení o prioritě školství a zvláště 
pedagogických pracovníků.  
Desetníky a dvacetníky přestaly platit koncem října. Důvodem pro  stažení 
desetníků z oběhu po 80ti letech  a dvacetníků po 82 letech jejich existence 
bylo prodražování jejich výroby. Navíc by, podle České národní banky, za-
chování drobných mincí zkomplikovalo za pár let přijetí eura. Mince, které 
se do banky vrátí, skončí jako šrot.
Čeští hokejisté se z Mistrovství světa ve Finsku vrátili bez medailí, když 
v boji o třetí místo podlehli Slovensku 2:4.
Více se dařilo pozemním hokejistům, kteří na MS v in-line hokeji obsadili 
druhou příčku.
Ve formě byla i Štěpánka Hilgertová, když na MS ve vodním slalomu v Aug-
burgu vybojovala dvě zlaté medaile.
Velký fotbalový svátek přichystal svým fanouškům na pražské Letné český 
tým porážkou Nizozemska, jíž si zajistil postup na mistrovství Evropy 2004. 
Pavel Nedvěd se stal nejlepším fotbalistou Evropy. Toto prestižní ocenění 
zvané Zlatý míč získal český fotbalista zatím jen jednou, a to Josef Masopust 
v roce 1962.
Americký raketoplán Columbia explodoval 1.února 16 min. před přistáním. 
Zahynulo v něm sedm astronautů. 
Svět vystrašila  epidemie zákeřného  zápalu  plic   způsobená   virem   SARS 
( Severe Acute Respiratory Syndrom, tj. těžký akutní respirační syndrom) 
která vypukla v Číně, Vietnamu, Hongkongu, Singapuru a Tchaj -wanu, ale 
pronikla i na další světadíly . Zemřely stovky lidí a svět zůstal ušetřen jen 
proto, že zareagoval včas. Ne vždy se to ale podle vědců musí podařit. Stačí, 
aby se virus šířil rychleji. Úmrtnost na SARS se  pohybovala mezi 4-6%, v 
Kanadě až 10% . Samozřejmě jsou známa virová onemocnění, která mají vy-
šší smrtnost, ale jsou vázána na určitou malou ohraničenou lokalitu. Na 
SARSu  zneklidňuje to, že se postupně rozšířil  na všechny kontinenty.
USA zahájily útok na Irák a po několika týdnech bojů padl Bagdád a s ním i 
diktatura Saddáma Husajna . Oba Husajnovi synové byli zabiti v bitvě v se-
veroiráckém  Mosulu.   Husajn, kterému se dařilo unikat, byl americkými vo-
jáky nalezen 13.prosince ve velmi zuboženém stavu v podzemní skrýši. Jeho 
zatčení bylo oznámeno americkým místodržícím Paulem Bremerem větou: 
„Dámy a pánové, máme ho!“   
Zemětřesení na severu Alžírska, trvající jen několik vteřin, dosáhlo sedmi 
stupňů Richterovy stupnice a usmrtilo tisíce lidí.

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 

Rok 2004 začal mrazivě, ale hned 2.leden přinesl oteplení z -8ºC na +8ºC. Pár 
dní potom však už opět panovala zima a mrazy se  pohybovaly okolo -10ºC. Po 
celodenním sněžení 13.ledna postihla nejen Chodov sněhová kalamita. Rychlé 
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změny teplot pokračovaly, v půli ledna se teploty pohybovaly opět kolem 0ºC. 
Koncem ledna opět štípal 10º mráz.Téměř celý únor byl velmi mrazivý (až -
17ºC) a převážně slunečný. Díky tomu začala sněhová pokrývka postupně ubý-
vat. Na Masopust , který jsme v Chodově oslavili 3.března, mrholilo. 1.jarní den 
a zbytek března byl slunečný, s nočními teplotami pod bodem mrazu, ale den-
ními až nad 10ºC. 6.dubna zima opět vystrčila drápky , nasněžilo a díky celo-
denním mrazům zůstal sníh ležet. Konec dubna a začátek května lámal teplotní 
rekordy, rtuť teploměru vyšplhala na 30ºC. Jarní vláhový deficit přerušila 8.5. 
noční bouřka s přívalovým deštěm a kroupami (bez hlášených škod). Celý 
květen i červen byl velmi teplý, s teplotami nad 30ºC. Tento výjimečný stav si 
vyžádal i výjimečná opatření: Český hydrometeorologický ústav vydal toto opa-
tření: „ČHMÚ : Platnost :  od 10.06.2003, 12.00 hodin do 13.06.2003,20.00 ho-
din, kód: 1,8  Na jev(y):  vysoké teploty, nadlimitní hodnoty přízemního 
ozónu .  Do střední Evropy začne opět proudit velmi teplý vzduch od jihu  vy-
vrcholí pravděpodobně v pátek, před studenou frontou, která během
pátku bude  přecházet přes ČR k východu. Teploty přes 30 st.C očekáváme na 
našem území ve  středu do 33 st., ve čtvrtek do 31 st. a v pátek v Čechách do 31 
st., na Moravě a ve Slezsku ještě do 33 st.C.     Vzhledem k teplotám nad 30 
st.C a intenzivnímu slunečnímu záření je  v  odpoledních hodinách očekáván 
výskyt nadlimitních hodnot přízemního  ozónu (přes  180 mikrogramů/m3). 
Hlavní hygienik ČR doporučuje:  zvýšit konzumaci nealkoholických nápojů, u 
dětí do 20 kg na 1,5 až 2 l denně,    u starších dětí a dospělých až 3 l 
denně,raději méně sladké, bez kofeinu,    kombinovat s minerálními vodami, při 
nemocnění zažívacího traktu raději    neperlivé, omezit tělesnou zátěž, která je 
spojena se ztrátou tekutin a se zvýšením    vnitřní teploty,  nepobývat na přímém 
slunci v poledních hodinách, nenechávat děti v autech na    parkovištích nebo v 
kočárku na přímém slunci při chronickém onemocnění dýchacích cest a one-
mocnění srdce a cév    omezit vycházky zejména v poledních a odpoledních ho-
dinách, větrání provádět ve večerních, nočních a ranních hodinách. Platí pro: ce-
lou ČR, v pátek zejména Moravu a Slezsko.“

 Na začátku  července jsme si trochu vydechli, když denní teploty dosahovaly 
„pouze“ ke 20ºC , bylo oblačno a vyprahlou zem svlažovaly   časté, ale ne příliš 
vydatné srážky. Po této, asi desetidenní přestávce, vedra opět zaútočila a trvala 
až do konce srpna. 13.8.2003 byla ve 14:37:52 hodin naměřena na náměstí Sta-
roměstské ulice teplota 35,6°C.

Díky těmto dlouhotrvajícím vedrům vykazovala příroda již v průběhu prázdnin 
známky podzimu – předčasné opadávání listí ze stromů, suchá tráva, většinou 
vypálená sluncem. Od posledního srpnového týdne se začalo ochlazovat a celo-
denní teploty kolem 15ºC si vyžádaly zahájení topné sezóny již od 1.9. Babího 
léta jsme se v tomto roce nedočkali, v půlce října již byly přízemní mrazy a 
30.10.již zůstal ležet první sníh.  Listopad byl teplotně nadprůměrný (až 15ºC)  
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a zima se začala ke slovu hlásit až v prosinci , kdy okolo Vánoc ležel sníh a ští-
pal asi sedmistupňový mráz . 

Změny času
Letní čas trval  nastal 30.3. a trval do 25.10.

Různé úkazy
 

1.6. vyšlo Slunce ve 4,57 částečně zakryté Měsícem. Plné Slunce se na obloze 
objevilo asi v půl sedmé ráno.

27.srpna přilákala do hvězdáren možnost spatřit na noční obloze Mars , který se 
k Zemi přiblížil nejblíže za posledních 60tisíc let,davy lidí. V dalekohledu, 
který Mars přiblíží až 180 krát, byly vidět bílé polární čepičky a tzv. albedové 
útvary, tmavé skvrny způsobené odlišným složením povrchu planety.

Politický a veřejný život města
  Ve dnech 4. a 5. června 2003 navštívili město Chodov poslanci Parlamentu ČR 
– členové výboru pro veřejnou správu, regionální rozvoj a životní prostředí        
v čele s předsedou výboru p. Ing. Radko Martínkem. Při společné večeři s hejt-
manem Karlovarského kraje JUDr. Josefem Pavlem a členy výkonného výboru 
Hospodářské a sociální rady Sokolovska (HSRS) byla prodiskutována celá řada 
aktuálních otázek týkajících se např. vstupu ČR do EU, privatizace SU a.s., ale i 
postavení města Chodova v probíhající reformě územní veřejné správy. Po pro-
hlídce realizované 1. etapy rekonstrukce historického jádra města, exkurzi do hi-
storie města v síni historie v budově městské knihovny a po informaci, jakými 
vývojovými kroky se Chodov po r. 1945 ubíral, byl přítomnými poslanci vyslo-
ven názor,  že nevyslyšení žádosti městských orgánů o znovuzařazení Chodova  
mezi  města 3. typu,  bylo přinejmenším nespravedlivé.   

    Dne 5. června navštívil město Chodov předseda  podvýboru pro tělovýchovu 
a člen výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu pan Ing. Petr 
Bratský spolu s paní Hildou Čihákovou –Hojerovou. Po oficiálním přijetí v ob-
řadní síni, kterého se zúčastnil p. Lubomír Suk, poslanec Parlamentu ČR, pro-
běhla v kanceláři starosty neformální diskuse, při které se hosté zajímali o pod-
poru sportu, kultury a dalších volnočasových aktivit dětí a mládeže. Dnes již 
93-letá Hilda Čiháková-Hojerová má mimořádně kladný postoj k těmto aktivi-
tám.Tato výjimečná žena strávila v komunistických žalářích 8 let těžkého vě-
zení. Byla ve stejném vězení jako paní Dr. Milada Horáková a před popravou 
Dr. Horákové byla poslední, se kterou přes zeď vězení Dr. Milada Horáková ko-
munikovala.   Za vyhraněný postoj, jak v době nacistické okupace Českosloven-
ska, tak za odpor v době nástupu komunismu, byla paní Čiháková-Hojerová na-
vržena na udělení státního vyznamenání – Řádu T.G. Masaryka. Po velmi přá-
telském povídání si návštěva prohlédla zrekonstruovanou část historického 
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jádra města, poté navštívila výstavní síň Manufaktury Chodov a při společném 
obědě se seznámila  s rozvojovými  plány města Chodova, ve kterých je velký 
důraz kladen na podporu zájmových aktivit dětí a mládeže. Na závěr návštěvy 
se hosté zapsali do kroniky města Chodova.

Složení  ZM,RM, komisí městské rady
   Dne 4.6.2003 se vzdal svého mandátu člena ZM pan František Dvořák z vo-
lební strany Unie svobody – Demokratická unie. Náhradníkem  za tuto  volební 
stranu byl  pan Luboš Orlich, který se vzdal svého mandátu dne 16.6.2003. Ná-
sledně rada města  na svém zasedání dne 23.6.2003 projednala členství dalšího 
náhradníka Unie svobody – Demokratická unie  pana Miloše Petrželky.

   Pan Miloš Petrželka složil slib člena zastupitelstva města  na jednání ZM dne 
24.6.2003 a stal se členem tohoto vrcholného městského voleného orgánu.

  Dne 23.9.2003 podal rezignaci na funkci člena ZM pan  Ing. Helmut Prautsch 
z volební strany Hnutí nezávislých za harmonický rozvoj měst, který současně 
požádal o uvolnění z pozice předsedy investičního výboru.  

 
Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:

Finanční výbor
Ivanka Karchová - tajemnice
Ladislav Zapf - předseda
Ing. Jan Dušek - člen
Ing. Alfons Skokan - člen
Martin Zvěřina - člen
Jaroslava Putnarová - členka
Jan Sinkule - člen      
Ing. Jan Kocián - člen

Kontrolní výbor
Ladislava Bujárková   - tajemnice
Ladislav Hejl   - předseda
Ing. Zdeněk Cvach   - člen
Jaroslav Kalfář   - člen
Ing. Vlasta Kociánová  - členka
Alena Moravcová    - členka
 
Kulturní výbor 
Blanka Garajová   - tajemnice
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Jiřina Mecelová  - předsedkyně
PhDr. Ilona Juhásová  - členka
Mario Hanáček            - člen
Naděžda Waldhauserová  - členka
Jitka Červenková             - členka
Zdeněk Süssenbeck             - člen
Stanislav Hampl   - člen
Ladislav Vachrlon             - člen
Renáta Doležalová   - členka  

Výbor pro volný čas
Blanka Garajová - tajemnice
Miloš Volek             - předseda
Jiří Tureček - člen
Petr Karbulka           - člen
Martin Voleman - člen
Josef Pojar - člen
Petr Sýkora - člen
Mgr. Milan Kovářík - člen
Šárka Chocová           - členka
Emil Voráč - člen

Investiční výbor
Ing. Zdeněk Gaudek - tajemník
Josef Sobotka           - člen
Miroslav Petrásek - člen
František Dvořák - člen
Ing. Zdeněk Kratochvíl - člen
Jiří Červenka           - člen
Milan Hruška           - člen
Předseda investičního výboru nebyl do konce roku 2003 zvolen.

Osadní výbor Stará Chodovská
Jana Noháčková - tajemnice 
Gabriela Hauzrová - předsedkyně
František Sedlák - člen
Jan Smolka - člen
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Složení  orgánů rady města:

Komise pro výchovu a vzdělávání
Blanka Schafferová - tajemnice
Mgr. Iva Šípová - předsedkyně
Marcela Davídková - členka
Mgr. Eva Andršová - členka
Martina Brožová - členka
Mgr. Štěpán Podešt - člen

Osadní komise Chranišov
Hana Smutná           - tajemnice
Václav Roulich                     - předseda
Eva Kotová - členka
Josef Drechsler             - člen

Participační komise
Eva Rohmová             - tajemnice
Stanislav Hampl   - předseda 
Milada Dvořáková   - členka
Miroslava Hamplová             - členka
Pavel Horun   - člen
Alexandra Horváthová   - členka
Milan Hruška             - člen
Miroslav Kopecký             - člen
Luboš Marček             - člen
Jan Pavlovčín             - člen
Jan Pelech   - člen
Julius Slavíček             - člen
Jaroslav Stehno   - člen
Hana Vaňková             - členka
Soňa Vasická   - členka

Zahraniční komise
Ing. Robert Franče  - tajemník 
Rudolf Petrlík            - předseda
Eva Bělohlávková  - členka
PharmDr. Helga Kovačková  - členka
Patrik Pizinger            - člen
Ing. Petr Zuleger  - člen



8

Poradní orgán rady města
Martin Zvěřina ,Vlastimil Vlček, Jaroslav Vykoupil, Pavel Pospíšil, Milan 
Hubert , Jiří Kovařík, Jaroslav Jílek, Otakar Eder, Stanislav Svoboda, Miro-
slav Jirkovský, Václav Rumlena

V průběhu roku 2003 byl založen poradní orgán rady města složený z cho-
dovských  podnikatelů. Proběhla tři setkání vedení města s místními podni-
kateli a prodejci.  Na těchto setkáních byli členové poradního orgánu rady 
města seznámeni s hlavními body programu RM na roky 2003 – 2006, s ná-
vrhem rozpočtu na rok 2004, se střednědobým plánem rozvoje města      a 
s dalšími aktuálními informacemi z města. 
 

Jednání ZM a RM
 

Rada města se k jednání sešla v roce  2003 celkem  třiatřicetkrát, zastupitelé jed-
nali sedmkrát.

RM   schvalovala či zamítala:

- pronájem nebytových prostor a pozemků v majetku města

-  poskytování příspěvků společenským organizacím

- poskytování finančních příspěvků  na sportovní reprezentaci města  

stanovila:

- úřední místnost pro uzavírání manželství (obřadní místnost v budově 
Městského úřadu v Chodově) a dobu pro uzavírání manželství (každou 
sudou sobotu v době mezi 8. a 14.hodinou)

- počet zaměstnanců Města Chodov na rok 2003  a rok 2004

projednala:

- zprávy o činnosti Městské policie Chodov

- zprávy o činnosti komisí rady města

- informaci o stavu kriminality ve městě

-  informace o přípravě rekonstrukce domu Obránců míru 382-68

-  informace o stavu stížností a petic
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- žádosti o přednostní přidělení bytu

- rozbory hospodaření školských a dalších městských příspěvkových orga-
nizací

- informaci o využití kapacity mateřských škol ve městě

schválila:

- zastavení přijímání žádostí o přidělení bytu v majetku města

- výběr dodavatele školního nábytku

- změny organizačního řádu Městského úřadu Chodov

- vyhodnocení nejlepších sportovců města za rok 2002

- rozdělení grantů na kulturní a sportovní akce pro rok 2003

- návrh na obměnu vozového parku městského úřadu (nákup Škody Fabia 
Lasic 1,2 a Škody Octavia 1,6)

- záměr vzniku městského fondu rozvoje bydlení

- finanční a odpisové plány příspěvkových organizací

- návrh na rozdělení příspěvků na činnost sportovních a zájmových organi-
zací pracujících s mládeží

- uzavření veřejnoprávní smlouvy na výkon přestupkové agendy s obcemi 
Tatrovice , Lomnice 

- doplnění pořadníku k přidělení bytů z majetku města

- záměr zapojení Města Chodov do projektu Komunitního plánování sociál-
ních služeb

- výši školného v ZUŠ a v DDM

- kritéria pro úhradu neinvestičních nákladů za žáky plnící povinnou školní 
docházku v jiné obci

- vstup žadatelů do družstva Bytkonstrukce

- zajištění výkonu služby Městské policie Chodov v obci Vintířov na zku-
šební dobu jednoho roku (od roku 2004)

- kritéria pro stanovení platů ředitelů školských příspěvkových organizací

- plán zimní údržby místních komunikací

jmenovala: 

- členy komisí
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- členy organizačního štábu pro přípravu městsko-hasičských oslav v roce  
2004

a zabývala se dalšími úkoly.

 
Zastupitelstvo města určilo pana Stanislava Pochmana zástupcem starosty města 
v době jeho nepřítomnosti nebo v době, kdy tento nevykonává svou funkci (§ 
73,79  a 104 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích). ZM zřídilo výbory zastupitel-
stva a schválilo jejich obsazení. 
ZM schválilo:

- převod pečovatelské služby z Karlovarského kraje na město Chodov od 
1.7.2003

- prodej a koupi pozemků
- vstup Města Chodova do Hospodářské a sociální rady Sokolovska
- zřízení Městského fondu rozvoje bydlení k 1.1.2004
- záměr přeshraniční spolupráce s městem Oelsnitz/Erzgebirge
- poskytnutí finančního příspěvku individuálním stavebníkům ve výši 100 

tis. Kč na zkolaudovanou bytovou jednotku 
- změnu názvu Zvláštní školy Chodov, okres Sokolov na Speciální školy 

Chodov, okres Sokolov
- návrh rozpočtu na rok 2004.

 

Struktura a činnost městského úřadu
    Koncem roku 2003 zaměstnávalo Město Chodov   72 zaměstnanců , z toho 
17 strážníků Městské policie Chodov. Na mateřské a rodičovské dovolené 
bylo ke stejnému datu 5 zaměstnanců. Městem placeni byli také 3 uvolnění 
členové zastupitelstva města– Ing. Josef Hora, starosta, a dva místostaro-
stové – pp. Josef Kertész a Stanislav Pochman .
Tajemník úřadu, Ing. Robert Franče, byl časopisem Veřejná správa oceněn ti-
tulem Osobnost  roku. 
Odbornou porotou časopisu Veřejná správa byly internetové stránky města 
oceněny jako nejlepší z celé ČR v kategorii měst s pověřeným úřadem. 
Chodov byl i nadále členem Regionálního sdružení Euregio Egrensis (dále 
EE). Dne 24.1.2003 se v Tachově konala Valná hromada Regionálního sdru-
žení EE, (okresy Karlovy Vary, Sokolov, Cheb a Tachov). Zde se uskuteč-
nily volby do orgánů EE. Až na výjimky byli původní představitelé EE vol-
bou potvrzeni. Prezidentem EE je ing. Václav Jakl - Cheb, 1. vicepreziden-
tem František Čurka - Halže, dalšími třemi viceprezidenty ing. Josef Malý - 



11

Karlovy Vary, Lubomír Zach - Kraslice a Mgr. Dalibor Blažek - Aš.   Jedna-
telem EE je nadále ing. Lubomír Kovář.
V Komisi pro cestovní ruch byl Chodov zastupován slečnou Alicí Vavříno-
vou      z chodovského informačního centra.
Koncem roku Město Chodov vydalo plnobarevnou osmdesátistránkovou ob-
razovou publikaci Chodov objektivem času v nákladu 2000 ks , v níž byly 
publikovány historické snímky Chodova v porovnání se současným stavem 
identických míst. Tato publikace byla představena na výstavě Regiontour 
2003 v Brně,  zaměřené na prezentaci regionů a podporu cestovního ruchu.
Město Chodov se jako vystavovatel zúčastnilo také výstavy Urbis 2003 pre-
zentující investiční příležitosti města Chodova.
Široké spektrum nabídky místních volnočasových organizací bylo prezento-
váno v brožurce Co s volným časem v Chodově? Ta byla doplněna kalendá-
řem kulturních , sportovních a dalších akcí, které tyto organizace, Město a 
další subjekty na rok 2003 naplánovaly. Kalendář akcí byl vytištěn jako sou-
část Zpravodaje  města a také jako samostatný leták. Pro značný úspěch bro-
žury Chodov - historie, současnost, poprvé vydané za přispění Fondu malých 
projektů Phare v roce 2001, byla brožura, v tomto roce aktualizovaná a rozší-
řená o několik stran, vydána Městem Chodov znovu.  

Finance a rozpočet města
 

 Město Chodov hospodařilo v roce 2003 dle rozpočtu schváleného zastupitel-
stvem města dne 12. prosince 2002. Příjmy i  výdaje schváleného rozpočtu 
byly v celkové výši 256 737 tis.Kč.  Do schváleného rozpočtu Města Cho-
dova byla zahrnuta globální dotace  ve výši  41 288,55  tis.Kč, z toho na so-
ciální dávky 35 mil. Kč. Dále byla do schváleného rozpočtu začleněna do-
tace na neinvestiční výdaje školních a předškolních zařízení v celkovém ob-
jemu 60 112 tis. Kč.   V průběhu roku 2003 došlo rozpočtovými změnami 
k navýšení rozpočtu Města na částku 281 102,78 tis. Kč. Celkové příjmy k 
31.12.2003 dosáhly výše  303 846 tis.Kč, výdaje za stejné období byly ve 
výši 281 027 tis. Kč. Podíl dluhové služby (splátky půjček a úroků) na pří-
jmech obce byl v roce 2003 – 2,51 % , což představovalo dluh na jednoho 
obyvatele ve výši 2 616 Kč.  Největší investiční akcí v roce 2003 byla revita-
lizace zátopového území za hřištěm Spartaku  a za zmínku stojí i nákup po-
zemků do majetku pro výstavbu rodinných domů a rozšíření průmyslové 
zóny za 8mil. Kč.   Na vybudování nových parkovacích míst a chodníků 
město vynaložilo  3 218 tis. Kč.  Finančně nejvíce náročnou údržbou byla ná-
hrada popraskaných skel na obvodových pláštích pavilónů III. ZŠ stavební 
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výplní. Na opravu chodníků a místních komunikací bylo vynaloženo celkem  
9 484 tis.Kč.   

 
Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2003:
                                                     upravený                        skutečné 
název kapitoly                              rozpočet                          čerpání
                                                      v tis. Kč                           v tis. Kč
---------------------------------------------------------------------------------------------
- životní prostředí                             11  002,00                      10 988,62
- doprava                                          16 098,00                       15 133,69
- školství a kultura                            95 490,74                      95 170,79
- vnitřní správa                                 44 659,15                      44 267,99
- sociální věci a zdravotnictví           40 768,23                     40 162,14
- správa majetku města                     43 118,74                      41 301,35
- rozvoj města                                   11 274,82                       11 089,31
- všeobecná pokladní. správa           18 691,10                       22 913,36
z toho investiční výdaje                   45 545,63                       44 239,31
z toho finanční investice                                                         15 817,43
   
 Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2003 přebytkem  hospodaření 
ve výši 22 818 865  Kč.

Vyhlášky města
 Obecně závaznou vyhláškou  (dále OZV) č. 1/2003 se změnila vyhláška 
města Chodova č. 19/2001,o místním poplatku za provoz systému shromaž-
ďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních od-
padů a způsobu jeho výběru. Ke změně došlo  zejména v příloze č. 4 - rozúč-
tování nákladů za rok 2002, stanovení ceny pro rok 2003, rozšíření seznamu 
občanů od poplatku osvobozených.
OZV č.6/2003 upravila vyhlášku o příspěvcích na úhradu neinvestičních ná-
kladů v mateřských školách a zrušila její znění z roku 2000.  Koncem roku 
byla tato vyhláška znovu upravena stanovením nové výše příspěvku na NN 
v MŠ (OZV č.10/2003).
OZV č. 8/2003 zrušila OZV č. 2/2003 , protože byl změněn § 96 zákona č. 
258/2000 Sb., který obce opravňoval k vydávání OZV omezující  hluk. Tím 
se OZV stala nezákonnou a bylo nutno ji zrušit.
OZV č.9/2003 změnila OZV vyhlášky o komunálním odpadu č. 5/2001 a č. 
19/2001. 
OZV č. 7/2003 změnila znění OZV č. 1/1999, o místních poplatcích a OZV 
č. 12/1999, o poplatcích ze psů. Ke dni  31.12.2003 bylo evidováno celkem 
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1134 plátců poplatku ze psů, z toho 6 plátců bylo evidováno jako právnická 
osoba pod IČO (psi slouží k ochraně majetku).K 31. 12. 2003 bylo na poplat-
cích ze psů vybráno celkem 515.022,-Kč.
Nedoplatky  činí celkem 181.109,97, přičemž dlužné částky za uplynulé ob-
dobí jsou ve výši 143.342,97 Kč. Slev, které vyhláška umožňuje, využilo 
v roce 2003 za kastraci psa 147 plátců, za čipování psa 126 plátců, za čipo-
vání i kastraci psa 25 plátců.

 

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
V roce 2003 byly prodány pozemky v majetku města  za 748 768,-Kč a na-
koupeny pozemky za 7 860 350,-Kč ( zde byly největší položkou pozemky 
nakoupené od p. Karla Sterzika , tzv. Sterzikova louka).
Vyjma bytů, o nichž se zmiňuji v samostatné kapitole, nebyly v tomto roce 
prodány další nemovitosti v majetku města.
 

Politické strany a hnutí ve městě
 

 Starosta města se   zástupci politických  stran     diskutoval  na pravidelných 
schůzkách.  

Církve ve městě
 

Římsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církev
 
 Farní rok začal Novoroční Mší svatou v Chodově a v Novém Sedle. Téměř 
celý rok, vždy v pátek po mši svaté, se pro dospělé farníky konala katecheze, 
jejímiž hlavními tématy byla křesťanská spiritualita, filozofie, morálka a teo-
logie.  Hlavními tématy v průběhu farního roku pak byly křesťanské svátky – 
Velikonoce a  Vánoce a pouť sv. Vavřince. K těmto svátkům byl farníky 
vždy uklizen kostel i jeho okolí.  V den Vavřinecké pouti byla sloužena mše 
svatá P.Petrem Hruškou (bývalým chodovským farářem) a hosty z farností 
okolních měst. V kostele sv. Vavřince byl uspořádán Kruhem přátel hudby 
koncert souboru Lyra da camera .
V den Vavřinecké pouti byla farností vyhlášena a zahájena veřejná sbírka za 
účelem shromažďování potřebných finančních prostředků na opravu kostela 
sv. Vavřince. V průběhu celého roku se P. Darjuš Gebala opět snažil pro-
střednictvím plzeňské diecéze zajistit opravu střechy a omítek kostela. Po-
krokem bylo zahájení jednání s Městem Chodov o jeho spoluúčasti na finan-
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cování tohoto projektu. Usnesením Zastupitelstva města Chodova byla do 
rozpočtu města na rok 2004 schválena částka 3

 Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické
 V činnosti sboru nedošlo ke žádným změnám . V prostorách kostela pořádal 
Kruh přátel hudby a také Základní škola v Komenského ulici své již tradiční 
koncerty. 

Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – 
V roce 2003 měl AMK Chodov 34 členů, kteří se pravidelně každý týden schá-
zeli na schůzkách a zúčastnili se také 8 členských schůzí.  Jako jedinou spor-
tovní dvoudenní akci klub uspořádal Cílovou jízdu 2003, kde posádky členů 
projížděly neznámou trať podle jednoduchých itinerářů zpracovaných na zá-
kladě řádů Orientačních automobilových soutěží a následně plnily znalostní a 
dovednostní soutěže s motoristickou tématikou. Mimo to byla dokončena nová 
klubovna v budově U Koupaliště 1076 a sídlo Automotoklubu se tedy přemí-
stilo z adresy Husova 101 na tuto novou adresu.
V budově Automotoklubu dál pokračuje v činnosti Autoškola , a nájemce a člen   
Automotoklubu, p. Šimek, provozuje autodílnu.
 
 

 Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR
 V roce  2003 bylo členy chodovského střediska Junáka Jestřáb téměř 60 bratrů 
a sester. Funkci vedoucího střediska vykonával již 12.rokem br. Stanislav 
Ouředník – Děda. V dubnu  uspořádali chodovští Junáci Memoriál zakladatelů 
skautingu, kterým si připomněli jména těch, kteří se o rozvoj skautingu v Cho-
dově zasloužili- br. František Schiedeck, br. Antonín Čáslavský, br. Přemysl 
Šorm. Na náměstí Staroměstské ulice „vyrostl“ indiánský stan tepee       i skaut-
ské podsadové stany. Děti mohly střílet z luku, stavět věž z krabic        o závod, 
vyrábět náramky z luštěnin nebo závodit na koloběžkách. Odpoledne byla 
dětem určena také „Velká dobrodružná hra“ na náměstí. Dospělé účastníky za-
ujala výstava fotografií Jana Šibíka z  20.mezinárodního Jamboree v Thajsku, 
která byla připravena v klubovně Junáku .  

Junáci se již po několikáté zúčastnili celostátní humanitární akce „Květinový 
den“, jejíž výtěžek  (více než 15 000,-Kč) z prodeje symbolických umělých žlu-
tých kvítků byl určen na boj proti rakovině. Pro všechny chodovské děti připra-
vili junáci také akce na oslavu Mezinárodního dne dětí – Olympiáda naruby a 
Stezka odvahy. Část léta strávili mladí junáci v doprovodu vedoucích v „Jestřá-
bím táboře“ na Přebuzi. 

Na podzim uspořádali již tradičně Lampiónový průvod k oslavě výročí zrodu 
naší republiky. Soutěž mladých  zpěváčků pod názvem „Chodovská notička“ 
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organizovali junáci v tomto roce již potřetí. Na Skautskou akademii pozvali do 
zrekonstruovaného kinosálu v KASS Chodov  žáky chodovských základních 
škol již počtvrté.

Český svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírody
 K 31.12. dosáhla členská základna počtu 35 členů ČSOP a 70 členů Mladých 
ochránců přírody – dále MOPů. I v tomto roce pokračovaly ve své pravidelné 
celoroční činnosti čtyři oddíly MOP – Mývalové, Ještěrky, Veverky a Orli.  Pod 
křídla chodovské organizace přešel oddíl dalovických Ještěrek, které se přejme-
novaly na Volavky.   

Činnost organizace byla koordinována výkonným výborem, který pracoval    i 
letos ve složení: předseda Jan Svoboda, revizor Karel Paul, hospodářka Eva 
Svobodová, místopředseda Miloš Volek, zástupce vedoucích MOP Stanislava 
Volková.

Hlavní náplní práce ČSOP zůstala ochrana přírody a životního prostředí, pravi-
delná klubová a víkendová činnost s dětmi a mládeží a enviromentální výchova. 
I v tomto roce plnila ZO Chodov funkci Regionálního centra ČSOP pro Karlo-
varský kraj,jehož vedoucím byl předseda Jan Svoboda, a funkci Ekocentra Cho-
dováček, jehož vedoucí byla Eva Svobodová .

Regionální centrum se kromě své hlavní činnosti podílelo zejména na podpoře 
vzniku nových kolektivů ČSOP . V roce 2003 tak vznikl ČSOP Vřesová.

Ekocentrum pořádalo ve spolupráci se skauty ekosoutěže  zaměřené na odpa-
dové hospodářství: sběr vybitých baterií, kaštanů, žaludů a bukvic, plastových 
kelímků a víček od PET láhví.Minibotanickou zahradu a minigeologický park 
navštívilo v tomto roce  více než 400 dětí mateřských  a základních škol. Svoji 
činnost  prezentovalo Ekocentrum výstavou „Místo pro přírodu“, instalované 
v městské galerii.

Chodovská ZO ČSOP byla pořadatelem městského a krajského kola příro-
dovědné soutěže „Zelená stezka Zlatý list“. 

Nezastavila se ani činnost na víkendové základně v Hřebenech, kterou na-
vštěvovaly oddíly MOP nejen v rámci rekreace,ale i provádění pravidelné práce 
. Základnu ČSOP propůjčoval na požádání i dalším mládežnickým organizacím, 
základním školám i dobrovolníkům z workcampů. I nadále se táhne nekonečné 
jednání s Českými drahami o odprodeji či přenechání této památkové budovy 
z 2. poloviny 18. století.

ČSOP se zapojil do celostátně vyhlašovaných ochranářských aktivit (Ukliďme 
svět, Den Země, Místo pro přírodu , Zachraňme studánky )i aktivit ornitolo-
gické společnosti . Také v tomto roce prováděla chodovská organizace řadu 
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prací za úplatu.  Na druhé straně pečovali členové bezplatně  o park v Lesní 
ulici.

Výjimečnou akcí byla únorová záchrana labutě zamrzlé v rybníku v Lesní ulici 
a její transport na zimoviště na řece Ohři.

   
Sbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů Chodov
  Starostou SDH byl nadále pan Ladislav Zapf. V roce 2003 bylo zrušeno člen-
ství pěti  členům, takže koncem roku měl Sbor  dobrovolných hasičů   Chodov 
62 členů ( 44 dospělých a 18 mladých hasičů).Výbor základní organizace prů-
běžně  hodnotil financování sboru, výsledky sportovní činnosti všech kolektivů 
SDH , připravoval ples a hlavně byl kladen důraz na  přípravy oslav 130. výročí 
vzniku hasičů v Chodově, které SDH oslaví v roce 2004. Členové základní 
organizace se po celý rok podíleli na pořádání různých akcí sboru i dalších 
organizací  .  

 Díky laxnosti starosty okresního sdružení hasičů ČMS  nebyla sboru     
do 31.12.2003 převedena státní dotace pro rok 2003 z Ministerstva školství ,   
určená na     nákup  materiálu pro technické zabezpečení činnosti mládeže          
a další volnočasové aktivity.   K tomuto termínu nebyly také uhrazeny pohle-
dávky za výdaje spojené s táborem  dětí v roce 2002. Vzhledem k výši  finanční 
částky, která   činila bezmála 30 000,- Kč, se   bude základní organizace v roce 
2004 zřejmě potýkat s finančními problémy. 

          Družstvo mládeže se zúčastnilo v průběhu roku devíti soutěží a za jeho 
nejvýraznější úspěch lze považovat  postup na mistrovství České republiky 
v mládežnických kolektivech. Výrazného úspěchu   dosáhli také při pohárových 
soutěžích v Kamenném Újezdu a Jáchymově, kde obsadili shodně první místo,  
a dále pak v Březové u Sokolova, kde byli stříbrní. Jako již každý rok díky ob-
ětavé práci vedoucího kolektivu pana Stanislava Šimrala byl odměnou letní tá-
bor, který strávili v malebném prostředí okolí Opočna. 

 Pozadu  nezůstalo ani družstvo dorostu se svým   vítězstvím ve štafetě na kraj-
ské soutěži v Klatovech a prvním místem na pohárové soutěži v Jirkově.     V 
jednotlivcích    stanuli na stupních vítězů   v krajském kole dorostu v Přešticích 
Marcel Weiss a Tomáš Kalužík.  Více jak polovina členů dorostu tvoří základ 
družstva mužů, které se zúčastnilo celkem 14 závodu v požárním sportu v celé 
České republice. Za úspěch v této kategorii lze považovat účast dvou členů na 
Mistrovství České republiky v požárním sportu v Olomouci. 

Desetičlenné družstvo žen  přivezlo v průběhu celého roku nejpočetnější se-
stavu  pohárů za dosažené výsledky. Výrazného úspěchu ženy dosáhly na pohá-
rových soutěžích v Jirkově, Útvině, Žluticích a Nejdku, kde družstvo obsadilo 
vždy první místo. Důležité bylo také druhé místo z krajského kola v požárním 
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sportu a   dvě třetí a dvě čtvrtá místa na pohárových soutěžích. přípravu druž-
stev          a členům družstev za vzornou reprezentaci našeho sboru v roce 2003.

Členové ZO se v roce 2003 podíleli  na údržbě techniky a budovy, na opravě ka-
nálu před garážemi vozidel,  na údržbě výstroje a výzbroje, na vývoji a výrobě 
nových dvou osvětlovacích stožárů na dálkové ovládání na vozidlo CAS.  5 
členů aktivně pracuje ve výkonném výboru a odborných radách okresního 
SHČMS a  1 člen aktivně pracuje ve výkonném výboru Krajského sdružení ha-
sičů Čech Moravy a Slezska. 

SDH uspořádal pro děti MŠ, ZŠ a ZvŠ soutěž „Požární ochrana očima dětí“.   
Všechny soutěžní  práce byly vystaveny při „Dni otevřených dveří“ v chodov-
ské požární zbrojnici a vítězné práce byly potom vystaveny v   budově 
městského úřadu. 

KhamoroKhamoroKhamoroKhamoro
 
Důležitou událostí v činnosti klubu Khamoro bylo osamostatnění střediska a 
vznik samostatného občanského sdružení. To bylo vzhledem ke specifičnosti   
činnosti potřebné. Předsedou se stal pan Emil Voráč, který již několik let ve 
středisku pracoval. Během roku se podařilo sehnat finance na zaměstnání čtyř 
pracovníků. To umožnilo významně rozšířit  činnost Khamora. Rozšířila se na-
bídka kroužků (divadlo, taneční, výtvarné práce, kroužek ručních prací), spor-
tovních činností (stolní tenis, sportovní hry, fotbal), a výukových programů 
(romština, literární kroužek a etická a náboženská výchova).      Od září bylo za-
hájeno pravidelné doučování školních dětí. Díky šesti asistentům, kteří s dětmi 
od září pracovali, se podařilo u dvou desítek dětí alespoň z části změnit postoj 
ke škole a k učení.

Mezi akcemi, pořádanými Khamoro klubem, nelze opomenout již druhý 
ročník   Mezinárodního dne Romů. Byli pozváni různí hosté, jako např. dětský 
taneční a hudební  soubor z Toužimi, romští aktivisté, zástupci obcí a hlavně 
romští obyvatelé města Chodov.

 Významnou akcí byl zájezd dospělých na Světový romský festival 
v Praze, pořádaný prezidentkou tohoto festivalu Jelenou Silajdžič z o.s. Slovo 
21. Zúčastnilo se jej 43 občanů města Chodov.

Několik dalších akcí jako Maškarní bál, Indiánský den v Mariánských Lá-
zních či vystoupení našeho divadelního souboru v Ostrově opět přilákalo další 
děti, které začaly středisko pravidelně navštěvovat.Některé z nich se mohly zú-
častnit dvou turnusů letního tábora, který se uskutečnil  v nádherném prostředí 
Slavkovského lesa.

Slavnostním zahájením školního roku se rozjela opět pravidelná činnost 
střediska. Po několika dalších podzimních akcích (např. Naučná stezka na Žele-
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zném Dvoře, Výlet do Staré Role či návštěva sokolovského bazénu) bylo již po-
třeba připravit tradičně pořádanou Mikulášskou a vánoční besídku. Pochmurné 
mikulášské počasí nakonec přilákalo na osmdesát dětí a dvacítku rodičů. Děti 
mohly předvést své umělecké dovednosti a především svou odvahu před čertem 
a Mikulášem, poté byly odměněny sladkým překvapením. V podobném duchu 
byla pak zorganizována slavnostní Vánoční besídka. Farní sál, který nám farář 
P. Darjusz Gebala zapůjčil, stěží stačil na více než sto účastníků.  

Kynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub Chodov
 V tomto roce pořádali chodovští kynologové dvoje zkoušky podle českého zku-
šebního řádu a dvoje zkoušky podle mezinárodního řádu. V červnu uspořádali 
„Vo říškiádu“ pro všechny voříšky z Chodova i okolí. Pro děti připravili v rámci 
oslav MDD řadu akcí. Největší akcí tohoto roku byly poprvé v Chodově , ale i 
v západních Čechách , pořádané vylučovací závody stopařů České republiky na 
mistrovství světa. Závody byly třídenní s účastí psů z celorepublikové vrcho-
lové špičky.

Na předsednickém postu vystřídal paní Jarmilu Pejškovou  pan Miroslav Bez-
děk.

            
KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV  
Nejvýznamnější událostí v činnosti KIT klubu v roce 2003 bylo setkání plasti-
kových modelářů spojené se soutěží a dalšími doprovodnými akcemi pod ná-
zvem „CMK Chodovská chmelnice“. Soutěž, která proběhla 24.5.2003 v cho-
dovském KASSu, byla spojená s třetím kolem CMK modelářské ligy. Novinkou 
tohoto ročníku byla soutěž v kategorii figurek, s níž se počítá i do dalších roč-
níků. Soutěžící i návštěvníci oceňovali výbornou atmosféru celé akce, která 
byla organizačně perfektně zvládnuta. Ke spokojenosti přispěla také modelářská 
burza, prodej modelářských potřeb a návštěva členů vojenské  historie v dobo-
vých uniformách i s vozidly a dobrá kuchyně v přísálí . 

 ZO Českého zahrádkářského svazu ZO Českého zahrádkářského svazu ZO Českého zahrádkářského svazu ZO Českého zahrádkářského svazu
Již tradičně uspořádala chodovská ZO ČZS Oblastní výstavu ovoce, zeleniny, 
květin a kaktusů ve velkém sále KASSu v Chodově.  Vystavované exponáty 
sklízely zasloužený obdiv návštěvníků. Poučná byla i expozice léčivých bylinek 
ze zahradnictví kláštera Teplá. Jejich úroveň ocenil také vzácný host, RNDr. 
Stanislav Teleška. 

Rok 2003 se stal pro zahrádkáře rokem nekonečných diskuzí ohledně placení a 
svozu odpadu ze zahrádek. Pozemkový fond zahájil prodej pozemků zahrádká-
řům. V roce 2003 byly prodány pozemky osadě č. 8  (za hřbitovem).
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Obyvatelstvo
 V roce 2003 se narodilo 137 dětí (67 děvčat a 70 chlapců), zemřelo 97 ob-
yvatel Chodova (46 žen a 51 mužů), přistěhovalo se 337 obyvatel (186 žen a 
151 mužů) a odstěhovalo 272 obyvatel (135 žen a 137 mužů). Celkový počet 
trvale hlášených obyvatel Chodova k 31.12.203 činil 15 019. V roce 2003 
bylo uzavřeno 65 civilních sňatků a 1 církevní. Nejstarším občanem Cho-
dova je muž, narozen r.  1905. První občánek narozený v roce 2004 je chla-
pec, narozený 3.1.2003.
Věkové složení obyvatelstva:

muži ženy celkem %
do 6 let 539 497 1036 7
do 6 do 15 let 878 842 1720    11
od 16 do 20 let 522 559 1091 7
od 21 do 40 let 2538 2441 4981 33
od 41 do 60 let 2107 2174 4281 29
nad 60 let 796 1114 1910 13
celkem 7392 7627 15019 100

Bydlení
Byty v majetku města

 
Správu   bytových   domů  v  majetku  města  Chodova  zajišťovala i nadále pří-
spěvková  organizace  Bytservis  Chodov.  K 31.12.2003 jí bylo spravováno cel-
kem 759 nájemních  bytů  ( I.kategorie 670, II.kategorie  55,III.kategorie 24) a 
10 podnikatelských  nebytových  prostor  se samostatným vstupem (situova-
ných v přízemí bytových domů).
 V průběhu roku 2003 pokračovala privatizace bytového fondu, do osobního 
vlastnictví  bylo podle zákona č.72/1994 Sb.  prodáno   143 bytů a NP.
Bytservis zajišťoval správu 123 neprodaných bytů a nebytových prostor v pro-
daných domech.
K 31.12.2003 bylo  evidováno  celkem 559 žádostí o přidělení bytu, z toho: 

184 žádostí na byt o velikosti 1+1
272 žádostí na byt o velikosti 1+2
103 žádostí na byt o velikosti 1+3

V roce 2003 bylo přiděleno 13 bytů I.kategorie o velikosti:
1+1 - 1 byt 
1+2 - 10 bytů 
1+3 - 2 byty 

Formou podání nejvyšší nabídky byly prodány 4 volné městské byty v proda-
ných domech.
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Výše celkových dluhů  na nájemném a  službách spojených s  užíváním bytů, 
nebytových   prostor  a   ubytoven dosáhla k 31.12.2003 výše 9.976.322,-Kč. 
V průběhu roku došlo ke snížení celkového dluhu za nájemné a služby spojené 
s užíváním bytů cca o 135.278,-Kč.

Celkové  výnosy  spojené  se  správou  bytových  domů a ubytovny v majetku 
města činily cca 14.064.000,-Kč.  
Bytservis Chodov vynaložil   na zajišťování správy ,  údržby a oprav  bytových 
domů a ubytovny v roce 2003  cca 14.022.000,-Kč. Mezi větší opravy,  které 
byly  realizovány Bytservisem  Chodov, patřily opravy balkónů, fasády a sta-
tické kotvení betonových fasádních prvků věžového domu v ulici ČSM 690, 
opravy  stěn  věžových   panelových  domů       Smetanova 732 ,  Školní  735 ,  
U Koupaliště 810 a další.
V průběhu roku 2003 byla realizována tzv. malá oprava dvou bytových domů 
Osadní č.p.688-689-670, ČSA 684-685-686 zahrnující opravu balkónů, statické 
kotvení panelů a betonových fasádních prvků, opravu spár a nátěr fasády. Práce 
byly provedeny v dobré kvalitě a vnější vzhled domů oživil barevnou jednotvár-
nost  nejstaršího panelového sídliště v Chodově.

 Družstvo Bytkonstrukce zahájilo 1.10.2003 celkovou rekonstrukci bytového 
domu v ulici Obránců míru č.p.682-683 Chodov. Tento dům obývali původně 
neplatiči nájemného, kteří jej celkově zdevastovali.  Realizaci díla na základě 
provedeného výběrového řízení zajišťuje zhotovitel  Báňská stavební společ-
nost, s.r.o. Sokolov. Dokončení díla je stanoveno na 30.9.2004 v celkových ná-
kladech cca 23.000.000,- Kč. Financování díla je zajištěno zčásti zájemci o ná-
jem bytu a hypotéčním úvěrem.

 Ve středu dne 17.9.2003 se uskutečnilo  slavnostní předání nového bytového 
domu v Luční ulici (č.p. 1101 – 1104).  Za finanční podpory  státu ve výši 14 
mil. 800 tis. Kč bylo celkovým nákladem  51 698 tis. Kč  postaveno 37 bytů 
včetně místních komunikací a 30 parkovacích míst.

Stavbu realizovala stavební společnost Baustav Karlovy Vary, jíž se  i přes po-
tíže, které způsobily především termínové průtahy s přidělením státní dotace, 
podařilo dodržet náhradní termín.  Společnost STATUA AURA se sídlem v 
Plzni, kterou Město Chodov vybralo jako partnera pro založení Nájemního druž-
stva Luční, se velmi těžko vyrovnávala s počátečním nezájmem o tuto formu  
družstevně nájemní výstavby. Ještě těsně před dokončením nebylo obsazeno 5 
bytů. V samém závěru  však byly podepsány   i zbylé smlouvy a všech 35 bytů, 
jejichž cena   byla cca 13,2 tis. Kč za 1m2 bylo fakticky předáno do užívání 
s tím, že byty musí, i přes finanční spoluúčast nájemníků, zůstat 20 let nájem-
ními byty. Dva byty pro imobilní spoluobčany ( na celkový počet 37 bytů), při-
dělené nájemníkům ve spolupráci s Krajským úřadem Karlovarského kraje,  
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musí zůstat nájemními  byty bez investičního finančního příspěvku. Město Cho-
dov vstoupilo do tohoto projektu nejen zárukami délky nájemního bydlení, ale i 
vložením pozemku, který odkoupilo od restituentů zastupovaných panem Kar-
lem Sterzikem.

Ostatní byty
V této kategorii bydlení nebyly zaznamenány výraznější změny, opravy domů 
probíhaly ve stejném rozsahu jako v předchozích letech.
 

Rodinné domy
  

V roce 2003 byl zkolaudován jeden rodinný dům v Karlovarské ulici, čp. 1100 a 
dva domy na Staroměstské ulici - čp. 1107 s jednou bytovou jednotkou a jednou 
provozovnou a čp. 1105 se dvěma bytovými jednotkami a dvěma provozov-
nami.

Město se rozhodlo podporovat individuální rodinnou výstavbu poskytnutím jed-
norázového příspěvku ve výši 100 tis. Kč  stavebníkům, kteří svůj nový rodinný 
dům zkolaudují ve volebním období 2003 - 2006.

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
O víkendu  12.-.13.4.2004 byla část  Chodova  zamořena  pachem chemického 
původu.  Sokolovská uhelná,a.s. podala  k této události vysvětlení s omluvou . 
Na zařízení na čištění plynu Rectisol se koncem pracovního týdne objevily zá-
vady, které bylo potřeba za provozu řešit tak, aby zařízení bylo provozuschopné 
do odstávky, naplánované na začátek července. Mimo oprav na sekci Rectisol 
probíhala také příprava na opravu tanku na surový benzin 203 A v sekci Fe-
nolka. Při těchto opravách uniklo malé množství těkavých pachově postižitel-
ných látek,v koncentracích kdy nejsou toxické,ale lidským čichem jsou velmi 
nepříjemně vnímány a obtěžují.O víkendu byla navíc velmi nepříznivá meteosi-
tuace –téměř bezvětří,v noci inverze.Při těchto podmínkách dochází obecně 
k špatnému rozptylu látek v ovzduší.

 

Skládka domovního odpadu
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     Společnost Chotes, s.r.o., zajišťující odvoz domovního odpadu, zaznamenala 
v roce 2003  opět ekonomický rozvoj a další zvýšení obratu. V oblasti nakládání 
s odpady docházelo v průběhu roku 2003 k dalšímu rozšiřování působnosti        
v odvozu tříděného odpadu nejen v Chodově, ale také např. v Rotavě, Jindřicho-
vicích a Sokolovské uhelné a.s.. 

   V listopadu 2003 se uskutečnil seminář pro učitele chodovských ZŠ týkající 
se problematiky sběru a využití tříděného odpadu, který pořádala společnost 
Ekokom a.s.

   V Chodově bylo vytříděno o 26% odpadu více než v roce 2002 a to 59,74 t pa-
píru, 45,46 t skla a 26,19 t plastu, tj. celkem 131,39 tun tříděného odpadu. Dále 
jsme od občanů Chodova jsme v roce 2003 odvezli 2 073 tun komunálního a 1 
093 tun ostatního (zejména objemného) odpadu (odpady na zahradách činily 
244,620 kg,odpady od garáží činily 62,260 kg). V září 2003 firma zakoupila pro 
zkvalitnění služeb moderní vozidlo na odvoz velkoobjemových kontejnerů zn. 
IVECO.

V tomto roce hradilo odvoz domovního odpadu 5813 plátců, z rekreačních ob-
jektů byl odvoz hrazen 511 plátci. 

     Společnost v roce 2003 zaměstnávala cca 45 zaměstnanců a obrat překročil 
40 mil. Kč.

Veřejná zeleň
  

Od srpna do září probíhalo zajištění provozní bezpečnosti   na hřbitově. Od-
borná firma z Plzně provedla bezpečnostní řezy stromů a instalovala statické za-
bezpečení korun.V průběhu listopadu a prosince tyto práce pokračovaly. Bylo 
pokáceno více než dvacet suchých, proschlých nebo nevhodných stromů. Jed-
nalo se o javory, lípy, jasany, jírovce a zeravy. Na tyto práce bylo městem vyna-
loženo 416.000,-Kč.

O ostatní veřejnou zeleň ve městě pečovala i v tomto roce místní firma Gardina. 

  

Technická vybavenost města

Ve Dvořákově ulici byl v tomto roce položen nový rozvod elektro  a telefonní 
kabel  . Povrch komunikace byl po těchto pracích obnoven.

Dne 8. 12.2003 došlo k podepsání Dohody o narovnání mezi Městem                  
a  Vodohospodářskou společností Sokolov, která od 1.9.2003 změnila majitele. 
Po dvou oficiálních jednáních mezi generálním ředitelem Severočeských vodo-
vodů a kanalizací, a.s. Teplice panem Ing. Švermou a starostou města Ing. Ho-
rou, byl navržen  postup ukončení dlouholetého soudního sporu dohodou. Za 
účasti všech  zainteresovaných stran, tj. Severočeských vodovodů a kanalizací, 
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a.s. Teplice, Vodohospodářské společnosti Sokolov, s.r.o., Vodáren a kanali-
zací, a.s. Karlovy Vary, Vodohospodářského sdružení obcí západních Čech a 
Města Chodova byly podepsány smlouvy, které kromě majetkoprávních vyrov-
nání znamenaly i stažení všech žalob podaných oběma stranami. Město Chodov 
zaplatilo za majetek vybudovaný Vodohospodářskou  společností Sokolov, a.s. 
celkem  4,4 mil. Kč – dosazovací nádrž na čistírně odpadních vod a část kanali-
zace v ulici U  Porcelánky.

Tímto aktem skončily dlouholeté spory o kvalitě provozování městského vodo-
hospodářského majetku a k  31.12.2003 ukončila   Vodohospodářská společnost 
Sokolov, s.r.o. provozování  vodovodů a kanalizací v Chodově . Od  1.1.2004 
se staly řádným a jediným   provozovatelem městského vodohospodářského ma-
jetku  Vodárny a kanalizace a.s. Karlovy Vary, jako dvorní dodavatel vodoho-
spodářských služeb pro Vodohospodářské sdružení obcí západních Čech. 

Ke dni 30.12.2002 podalo město Chodov výpověď společnosti Marservis, s.r.o. 
se sídlem Chodov, Vančurova 341  ze smlouvy o provozování teplofikačního 
majetku města Chodova s tím, že novým provozovatelem bude městská organi-
zace CHOTES, s.r.o. Chodov. Energetický regulační úřad, jako oprávněná státní 
instituce, neodebral v termínu výpovědní lhůty licenci společnosti Marservis a 
ke dni 31.12.2003 nebyla vydána licence městské společnosti CHOTES. To zna-
mená, že tato městem založená společnost nemohla převzít provozování a pro-
vozovatelem městského teplofikačního majetku bude i na začátku roku 2004 
společnost Marservis.

Bezpečnost ve městě

Městská policie
   

Od roku 2003 začala MP pracovat podle novelizovaného zákona č.553/1991 
Sb., o obecní policii. Novelizace spočívala například v legalizaci používání ka-
merových systémů obecní policií, umožnění vytváření různých evidencí pro po-
třeby obecní policie a využívání již existujících evidencí. Byly posíleny pravo-
moci obecní policie v řešení přestupků v dopravě související se zastavením a 
stáním , dále řešení  přestupků souvisejících s prodejem tabákových výrobků a 
alkoholu osobám mladším 18 let. 

Počet aktivních strážníků v roce 2003 činil 1+17, čili velitel a  16 strážníků pro 
výkon služby ( jedna strážnice na mateřské dovolené). Na základě výběrového 
řízení byli v průběhu roku přijati dva noví strážníci (za J.Morávka a P.Palouše), 
Pavel Antoš a Zuzana Petrušková.
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Ukazatelem efektivity činnosti a působení MP Chodov je tzv. výslednost, stati-
sticky dokumentující počet jednotlivých úkonů strážníků MP (1782 přestupků 
v dopravě , 547 přestupků ve veřejném  pořádku, udělení pokut v celkové výši 
259 700 Kč, „botička“ nasazena na 824 vozidel, 116 přestupků chovatelů psů, 
225 výjezdů na signál PCO, 61 poskytnutí první lékařské pomoci  aj.). Strážníci 
však vykonávají řadu činností, které statisticky nelze postihnout. 

V rámci prevence začal zástupce velitele, p. Staněk, již čtvrtý ročník preventiv-
ních přednášek na školách všech stupňů – od mateřských škol až po obchodní 
akademii. Přednášky byly koncipovány především jako besedy a jejich témata 
byla různá (např. etika, morálka, trestnost jednání pro společnost, šikana, drogy, 
hrací automaty apod.). Pedagogy je tato činnost hodnocena velice pozitivně.

Město Chodov se přihlásilo do projektu „Partnerství“, který je zaměřen na poří-
zení vybavenosti , snižující kriminalitu. Z finančních zdrojů tohoto projektu 
(90% Ministerstvo vnitra , 10% město) by mohl být pořízen kamerový systém a 
zmodernizováno operační středisko MZS. O výsledku dotačního řízení se bude 
rozhodovat v roce 2004.  

Dohled nad výkonem trestu obecně prospěšných prací (dále OPP) převzal 
v plném rozsahu pan Josef Morávek, který  byl přijat na částečný pracovní úva-
zek po svém odchodu z řad MP. Práci odsouzených k OPP koordinoval p. Morá-
vek s odborem rozvoje města a jejich práci využívaly také chodovské pří-
spěvkové organizace. Z celkového počtu 66 odsouzených , kteří v průběhu roku 
pracovali ve prospěch obce, bylo 11 předáno zpět soudu, z důvodu špatné pra-
covní morálky, aby jim byl trest OPP změněn na trest odnětí svobody. Zvyšující 
trend počtu těchto trestů svědčí o tom, že soudci stále častěji využívají této alter-
nativy a tím snižují náklady státu  na zabezpečení výkonu trestu s odnětím svo-
body.    

Policie ČR
 

V průběhu roku bylo na OOP Chodov prošetřováno 430 trestných činů. Oproti 
roku 2002 došlo k poklesu v nápadu trestné činnosti ve městě. Zásluhou aktivní 
spolupráce došlo rovněž k větší rozpracovanosti na většině případů a k větší ob-
jasněnosti.  Z trestných činů i nadále převažují trestné činy majetkové a to ze-
jména krádeže vloupáním do motorových vozidel. Zvýšený nápad trestné čin-
nosti ze strany závadové mládeže byl zaznamenán v době letních prázdnin. Zde 
bylo evidováno také více případů neoprávněného držení platební karty. Takto 
získané prostředky byly většinou použity na hraní automatů nebo na zábavu 
s partou. Mezi přestupky jednoznačně převažovaly přestupky v dopravě, mezi 
nimiž stále častěji zaujímali početní převahu řidiči bez řidičského oprávnění, av-
šak s notorickou potřebou jezdit. Dalším početnějším přestupkovým jednáním 
byly přestupky proti občanskému soužití  a tzv. domácí násilí. Na úseku drog  a 
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podávání omamných látek se přes složitost prokazování dařilo tyto skupiny roz-
bíjet a předávat k řádnému postihu soudům. 

Na úseku spolupráce s Městskou policií Chodov docházelo k výměně informací 
a ke společnému pátrání po pachatelích a věcech, díky čemuž se dařilo i s ni-
žším než plánovaných počtem policistů udržet vysokou objasněnost trestných 
činů.

Výrazným krokem v práci OOP Chodov bylo začlenění bývalého Okresního 
úřadu vyšetřování přímo pod složku Policie ČR SKPV (službu kriminální poli-
cie a vyšetřování) a zřízení detašovaného pracoviště  SKPV v Chodově.  Ta se 
v roce 2003 podílela na objasnění téměř poloviny všech případů.

Požární ochrana
                                                                        

 Velitelem zásahové jednotky byl pan Jiří Kiss.

Hodnocení ze strany Hasičského záchranného sboru  Karlovarského kraje, 
územního odboru Sokolov (dále HZS KK ÚO Sokolov) vyznívá jako již několik 
let velmi pozitivně jak v části represe, tak v ostatních částech týkajících se po-
žární ochrany. 

V průběhu roku 2002 vydalo Krajské ředitelství HZS Karlovarského kraje 
nové plošné uspořádání jednotek PO a zpracovalo nový poplachový plán Karlo-
varského kraje. Na základě tohoto rozhodnutí město Chodov připravilo, projed-
nalo a schválilo na jednání zastupitelstva města smlouvy o zabezpečování po-
žární ochrany v obci Jenišov a Božičany. Tímto byla naplněna litera zákona 
č.133/1985Sb., o požární ochraně,  ve znění pozdějších předpisů, kdy dotčené 
obce tímto úkonem mají splněnou povinnost zřídit jednotku požární ochrany. 
Smlouva , na jejímž základě bude každá obec přispívat ročně do rozpočtu města 
Chodova částkou 40 tis. Kč, je účinná od 1. 1. 2003 a je uzavřena na dobu urči-
tou , do roku 2008.   Další léta budou řešena uzavřením dodatků k těmto smlou-
vám.  

V rámci represivní činnosti PO vyjela jednotka v roce 2003 celkem ke 160 pří-
padům, kde byla zapotřebí jejich nezbytná pomoc. Tyto zásahy se dají rozdělit 
do 7 skupin:

požáry                         93

živelné pohromy           0                                  

technické havárie          27

úniky nebezpečných látek        17

dopravní nehody          13
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cvičení             6

plané poplachy            6

Ve srovnání s   rokem 2002 bylo  celkem o 35 zásahů více. Podíl na tom měly 
zejména   požáry, jejichž počet se vlivem  velmi suchého počasí zvýšil o 42. 

Mezi největší zásahy chodovské jednotky PO patřil výjezd k požáru  skládky ve 
Vřesové (SATER). Tento požár byl náročný na použití dýchací techniky vzhle-
dem ke značnému vývinu kouře a také na spotřebu hasiv.

Smutná je také statistika dopravních nehod. Ačkoliv jejich počet se zvýšil pouze 
o 4 případy, tragická je bilance počtu zraněných a celkových škod - 14 zraně-
ných   , z toho 7 těžce a 1 smrtelně, celková škoda na vozidlech převýšila 800 
tis. Kč. 

Při schvalování rozpočtu na rok 2003 schválilo zastupitelstvo města také záměr 
nákupu   nového požárního vozidla CAS 24 T815 za pořizovací cenu 6,05 mil. 
Kč. Podíl města činil 4,05 mil. Kč a zbývající 2 mil. Kč byly poskytnuty jako 
státní dotace a Chodovu , jako prvnímu v ČR, bylo na poskytnutí této dotace vy-
dáno rozhodnutí o registraci akce v systému ISPROFIN.   Po vyhodnocení nabí-
dek  pěti zájemců výběrového řízení   bylo vedení města doporučeno uzavřít  
smlouvu na dodávku cisterny CAS 24 – TATRA 815 4X4.2 TERNNO 1.   Ter-
mín dodávky vozidla byl splněn a vozidlo bylo oficiálně předáno dne 
12.9.2003. Do Chodova přijel nový přírůstek hasičského vozového parku  již od 
 Mírové doprovázen auty Městské policie Chodov a dalšími „majáky“.  Se  za-
pnutými houkačkami projela celá kolona městem, aby se občané s touto chlou-
bou chodovských hasičů také seznámili.Během druhé poloviny roku 2003 bylo 
do nového zásahového vozidla dokoupeno hadicové vybavení, nářadí a v nepo-
slední řadě bylo vozidlo vybaveno novými přetlakovými dýchacími přístroji 
Dräger - PA90 , vše v hodnotě 472 tis. Kč.

 Z organizačních důvodů byl od 1.června 2003 obsazen do funkce velitele druž-
stva Ing. Jan Orava. Jednotka požární ochrany obce Chodov čítala k 31. 12. 
2003 celkem 24 členů, z čehož 19 členů bylo vázáno dohodou o pracovní čin-
nosti.  V roce 2003 bylo dle pracovních výkazů členů zásahové jednotky odpra-
cováno celkem 3455 hodin.

V oblasti odborné přípravy byl výcvik zaměřen na spolupráci HZS KK ÚO So-
kolov a ZS Sokolov. Tato činnost probíhala na základě zpracovaného plánu od-
borné přípravy. Toto školení proběhlo v rozsahu 40 hodin a bylo zaměřeno na 
činnosti týkající se specifikace výjezdů jednotky  - nebezpečné látky, práce ve 
výškách a nad volnou hloubkou apod. Tato školení byla zakončena ověřením 
znalostí a poté probíhaly rozbory jednotlivých zásahů  ve spolupráci s vedením 
HZS KK ÚO Sokolov. Ve druhé polovině roku se členové zásahové jednotky 
školili také v obsluze a práci s motorovou pilou.   
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V rámci preventivní činnosti PO byly v roce 2003 provedeny preventivní po-
žární kontroly na všech objektech ve správě města. Lze konstatovat, že stav na 
úseku požární ochrany je dobrý a je v souladu s platnou legislativou. Dále pro-
běhla kontrola požární dokumentace města, kontrola dodržování předpisů po-
žární ochrany na městském úřadě a současně byla provedena aktualizace požár-
ních evakuačních plánů. 

Také v tomto roce  byly prováděny besedy pro děti, které se týkaly problema-
tiky požární ochrany a  civilní obrany,  a exkurze na požární zbrojnici.  

  

V průběhu druhé poloviny roku 2003 byl nainstalován nový hardware a soft-
ware na ovládání zvukových i hlasových sirén, ovládání a zaznamenávání tele-
fonních čísel hovorů na tísňovou linku 156 na operačním středisku MZS 
Městské policie v Chodově, čímž se oddělily trvale spuštěné důležité programy 
od běžného pracovního počítače pracovníka stálé služby MP Chodov. Tento po-
čítač má svůj záložní zdroj (UPS) pro funkci při případném výpadku el. energie.  

Bezpečnostní rada města

 Ke konci roku pracovala Bezpečnostní rada (dále BR) v tomto složení:
Ing. Josef Hora – starosta města
Stanislav Pochman – místostarosta města
Josef Kertész – místostarosta města
Ing. Robert Franče – tajemník MěÚ
Jiří Kiss – vedoucí odboru MZS
Martina Svobodová – odbor MZS
mjr. Bc. Jaromír Homolka – HZS KK, územní odbor Sokolov
JUDr. Jan Mikač – velitel Městské policie
kpt. Ladislav Šimko – Policie ČR, OO Chodov

V průběhu roku se BR sešla ke třem jednáním. Na prvním, lednovém, byl no-
vým členem BR jmenován pan Stanislav Pochman,  byl zkontrolován Traumato-
logický plán Polikliniky Chodov, aktualizovaný Krizový a Povodňový plánu po 
přečíslování telefonních linek a jiných změnách a  projednán nákup protipovod-
ňových pytlů.  Velitel jednotky požární ochrany Sboru dobrovolných hasičů 
(dále jen JPO II SDH) Chodov informoval o uzavření smluv „O zabezpečování 
požární ochrany“ mezi Městem Chodovem a obcemi Jenišov a Božičany.
Na červnovém  jednání BR  byl do funkce člena BR jmenován zástupce HZS 
KK,ÚO Sokolov, pan por. Petr Doubek.   BR města se zabývala   otázkami 
ochrany obyvatelstva, ochranou utajovaných skutečností a financováním hospo-
dářských opatření  při vzniku mimořádné události.  ). Od 1. 1. 2003 byl Chodov 
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vyjmenován jako obec, která je povinna rozpracovávat vybrané úkoly krizového 
plánu kraje. 
Dne 12. června roku 2002 byla obnovena a podepsána nová smlouva, ve které 
se  Město Chodov a společnost CHODOS CHODOV s.r.o dohodly na dobu od 
1.1.2003 do 31.12.2007 na vzájemné spolupráci  při provádění požárních zá-
sahů a záchranných prací při živelných pohromách a jiných mimořádných udá-
lostech na území společnosti CHODOS CHODOV s.r.o.  
Listopadové jednání BR schválilo vystřídání por. Petra Doubka  mjr. Bc. Jaro-
mírem  Homolkou. Dále byl ,dle platné legislativy, schválen nový kompletně 
přepracovaný Krizový plán, navazující na úkoly spojené s vypracováním Krizo-
vého plánu Karlovarského kraje.    
    Pro zajištění povodňové ochrany byl na náklady obce s rozšířenou působností 
Sokolov umístěn nový pomocný hlásný profil typu „C“ na mostě u Penny Mar-
ketu v Husově ul..   

Zdravotnictví

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
      Ve spádové oblasti Chodov nedošlo v roce 2003 v síti služeb poskytova-
ných pacientům a hrazených zdravotními pojišťovnami                ke změnám. 
Zdravotní pojišťovny v čele s Všeobecnou zdravotní pojišťovnou rozhodují i 
nadále     o tom, které zdravotnické služby budou v dané oblasti poskyto-
vány. V praktickém životě jsou stále jedinou institucí, která na úroveň těchto 
služeb a odbornost lékařů dohlíží. V Chodově byly  zdravotnické služby po-
skytovány vesměs v soukromých ordinacích. Pouze  internista, lékař ORL a 
lékaři lékařské služby první pomoci byli zaměstnanci Polikliniky Chodov, 
městské příspěvkové organizace. Jedná se o lékaře s Malým počtem registro-
vaných pacientů, jejichž obory by v Chodově bez podpory města zanikly.           
   
    

Lékárny
 V počtu ani v šíři poskytovaných služeb dvou chodovských lékáren nedošlo 
v tomto roce ke změnám.

Pohotovostní služba
 
Koncem roku rozhodla Rada Karlovarského kraje o zrušení dotace pro lékař-
skou službu první pomoci  v Chodově. Po zvážení negativních dopadů to-
hoto rozhodnutí na obyvatele města rozhodlo Zastupitelstvo města Chodova 
o přidělení dotace na činnost LSPP v Chodově pro rok 2004 ve výši 989 tis. 
Kč.
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Sociální péče
 
     Městský úřad vyplatil v  r. 2003 na dávkách sociální péče rodinám s dětmi, 
nezaměstnaným, starým a zdravotně postiženým občanům na dávkách sociální 
péče celkem 36.691.350,- Kč, což bylo o cca 2,5 mil. Kč více než v roce 2002.
      Po celý  rok 2003 se procento nezaměstnanosti v mikroregionu Chodov (za-
hrnuje obce Chodov, Nové Sedlo, Tatrovice, Vintířov, Vřesová) udrželo na 
úrovni více jak 14 % - nejméně v měsíci listopadu 03 – 14,06 %, nejvíce v měsí-
cích lednu a únoru 03 – shodně 14,93 %.  Po celý rok byla na Chodovsku jedna 
z nejvyšších nezaměstnaností (v některých měsících vůbec nejvyšší) v okrese 
Sokolov.  
  Sociální služby ve městě poskytovaly také některé nestátní subjekty. Z nich se 
na veřejnosti prezentovalo občanské sdružení Útočiště , nabízející konzultace 
drogově i jinak závislým, anonymní rozhovory, poradenství , zprostředkování 
detoxu a následné péče, možnost zakoupení odborné literatury a jiné služby.  
Mimo jiné zprovoznilo toto sdružení kontaktní čajovnu Karmel v bývalé bu-
dově MěÚ pod kostelem sv. Vavřince.

 
Domov-penzion pro důchodce

     Od 1.1.2003 převzal k chodovskému Penzionu zřizovatelskou funkci Karlo-
varský kraj. Provozovatelem zařízení zůstal nadále Okresní ústav sociálních slu-
žeb Sokolov.

V měsíci dubnu si obyvatelé Penzionu spolu se zástupci zřizovatele , provozo-
vatele  a zástupci Města Chodova připomněli malou slavností 10. výročí zahá-
jení provozu.   Při této příležitosti byl také u Penzionu zasazen strom, který 
bude  zmíněné výročí připomínat.

V průběhu roku, zejména v jeho druhé polovině , se vlivem  snižujícího se počtu 
strávníků zhoršovalo hospodaření stravovacího provozu Penzionu. Město tento 
provoz v posledním čtvrtletí roku podporovalo finančním příspěvkem na obědy, 
které z Penzionu odebírala pečovatelská služba.

Kluby důchodců
Oba kluby pracovaly po celý rok pod vedením paní Danuše Paštikové a paní Ja-
roslavy Schmidové.

Pečovatelská služba
 Do příspěvkové organizace Poliklinika Chodov byla od 1.7.2003 včleněna pe-
čovatelská služba, kterou město převzalo od Karlovarského kraje včetně stávají-
cího personálu a vybavení. Od tohoto data rozhoduje o poskytování pečovatel-
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ské služby město v samostatné působnosti. Pečovatelská služba byla na základě 
veřejnoprávní smlouvy poskytována také občanům Nového Sedla. Zajišťovaly ji 
tři pečovatelky a jedna pracovnice , která rozvážela obědy. Jen malá část ze se-
dmdesáti klientů pečovatelské služby využívala některé z nabízených služeb . 
Většina klientů měla zájem pouze o  dovoz obědů. 

 
Péče o staré občany

 
     Pro seniory města připravil odbor sociálních věcí a zdravotnictví několik 
akcí – v jarních měsících dva jednodenní zájezdy a v měsíci říjnu v rámci Se-
niorských dnů  vystoupení mateřských škol, besedu s lékárenským pracovní-
kem, turnaj v šipkách, literární odpoledne a již tradiční seniorský ples.
Po celý rok využívali senioři bezplatně saunu.
    V rámci nové bytové výstavby v Nerudově ulici vznikly dva bezbariérové 
byty, na které byla nájemní smlouva uzavřena se  zdravotně postiženými občany 
města – držiteli průkazů ZTP/P.
    V r. 2003 se v Chodově 15 spoluobčanů dožilo 90. a více let. Dva z nich – 
paní Milada Andělová a pan Josef Kleissner  se shodně dožili 98 let a byli tak 
nejstaršími občany města.
     Začátkem roku se podařilo v Chodově založit Základní organizaci Svazu po-
stižených civilizačními chorobami. U jejího zrodu stáli někteří obyvatelé cho-
dovského Penzionu, jehož vedení také organizaci poskytlo prostory k činnosti.    
Na ustavující schůzi dne 25.4.2003 byl zvolen výbor organizace ve složení:  
předseda:  pan Augustin Obranec, místopředseda: paní Alena Březinová, hospo-
dář: pan Ladislav Nykl. Po více jak deseti letech tak bude v Chodově pracovat 
organizace sdružující zdravotně postižené občany.

Péče o rodinu a děti
    Ke konci roku byl Radou města deseti vybraným sociálně slabším rodinám 
s dětmi přidělen byt nižší kategorie v lokalitě Železný Dvůr, Pod Železným 
Dvorem. Tato lokalita byla i nadále z hlediska terénní práce sociálního odboru 
cílem soustavného sledování podmínek nezletilých dětí, které zde žijí.

   V roce 2003 se výrazně snížil počet neomluvených hodin, které chodovské 
děti zameškaly ve škole. Bylo to celkem 2 487 hodin (v roce 2002 4588). Na 
tomto počtu se děti z jednotlivých škol podílely takto: 1. ZŠ – 125, 2. ZŠ – 
1077, 3.ZŠ – 653, ZvŠ – 632.

V souvislostí  s neomluvenou absencí uložil sociální odbor 4 napomenutí, podal 
1 návrh na ústavní výchovu, 1 návrh na trestní stíhání rodičů, 1 návrh na projed-
nání v přestupkové komisi a provedl 24 výchovných pohovorů.
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Dále odbor nařídil 2 nové dohledy nad výchovou šesti nezletilých dětí.

Sociální služby
Město se v průběhu roku 2003 přihlásilo do projektu Komunitního plánování 
sociálních služeb, který se začal realizovat pod patronací Ministerstva práce a 
sociálních věcí ČR a Krajského úřadu Karlovarského kraje. V měsících září-li-
stopad 2003 absolvovali pověření zástupci města (za uživatele paní Zdeňka 
Chmelíková – učitelka v důchodu, za poskytovatele paní Ingrid Hložková – ře-
ditelka PO Poliklinika Chodov a za zadavatele paní Věra Marková – vedoucí 
odboru sociálních věcí a zdravotnictví) na Krajském úřadu v Karlových Varech 
vzdělávacího cyklu k tomuto projektu. 

Zastupitelstvo města na svém jednání tento způsob plánování sociálních služeb, 
kdy při tvorbě plánu velice úzce spolupracují uživatelé, poskytovatelé a zadava-
telé sociálních služeb, ale i široká veřejnost , odsouhlasilo.

Zdravotnictví
 Centrum služeb a pomoci Sokolov zde 1x měsíčně zajišťovalo poradenství pro 
zdravotně postižené občany.

Stacionář pro mentálně postižené děti  a mládež
  V roce 2003 byla ve stacionáři Mateřídouška poskytována péče 27 klientům. 
V rané péči byli zařazeni 3 klienti. Na částečný úvazek byla přijata fyziotera-
peutka. V tomto roce   byla činnost stacionáře zaměřena na další zkvalitnění re-
habilitační péče. Proto byla navázána   spolupráce s výrobcem ortéz a rehabili-
tačních pomůcek (REHA Teplice). Rehabilitační technici z této firmy několikrát 
navštívili stacionář a bylo připraveno do výroby několik polohovacích ortéz pro  
jeho klienty.  

V říjnu stacionář navštívil ředitel speciálního centra pro děti s mentálním posti-
žením ze SRN. V listopadu se všichni zaměstnanci stacionáře zúčastnili pra-
covní návštěvy tohoto speciální centra, které se nachází poblíž německého 
města Weiden. Tato započatá spolupráce počítá do  budoucna s dalšími pracov-
ními  setkáními i uskutečněním společných kulturních vystoupení.

Ke Dni matek uspořádali klienti besídky, dále  vystoupili   v rámci festivalu 
Souznění na karlovarské Vřídelní kolonádě. Před Vánocemi   vystupovali v pen-
zionu pro důchodce v Pochlovicích, ve speciální škole v Karlových Varech, pro 
děti z chodovských mateřských škol a uspořádali   také vánoční besídku pro ro-
diče a přátele stacionáře. S hudebním pásmem   vystoupili ve Františkových a 
Mariánských Lázních.

V říjnu se klienti zúčastnili školy v přírodě ve Stříbrné. V průběhu připravilo 
několik výletů – ZOO Plzeň, termální bazén Weiden, výlety po okolí.
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Školství

      Tento rok byl prvním celým rokem , v němž byly školy, školská a před-
školní zařízení právními subjekty. Již tradičně proběhlo koncem školního roku 
v zasedací místnosti městského úřadu slavnostní „vyřazení“  žáků 9. tříd cho-
dovských základních škol. Starosta města poděkoval žákům za reprezentaci 
města v mnoha sportovních i nesportovních disciplínách a popřál všem            
do dalšího života jen to nejlepší. Slavnostním setkání v obřadní síni ocenil sta-
rosta vynikající školní i  mimoškolní výsledky premiantů 9.tříd základních škol. 
Při této příležitosti obdrželi žáci drobný dárek a zapsali se do pamětní knihy.  

Učitelům, kteří končili své aktivní působení ve školství odchodem do důchodu, 
poděkoval starosta města na setkání s nimi , s řediteli základních škol a s ve-
doucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu Městského úřadu v Chodově. 
Ocenil jejich celoživotní práci při výchově a vzdělávání mládeže. Pozvání do 
kanceláře starosty přijaly paní učitelky Pavla Sixtová, Zdena Chmelíková a 
Marta Součková.

    Ve školách , předškolních a školských zařízeních pokračovala v tomto roce 
obměna školního nábytku, opět v celkovém objemu za 2 mil.Kč bez DPH. V zá-
jmu zachování jednotnosti vybavení škol byla zakázka rozhodnutím rady města 
zadána opět firmě Kecip z Klášterce nad Ohří. 

     K výstražné celostátní jednodenní stávce učitelů se dne 1.9. přidali také za-
městnanci všech chodovských základních škol a Obchodní akademie Chodov. 
Nestávkovali zaměstnanci školní jídelny ve Smetanově ulici, zvláštní školy, zá-
kladní umělecké školy, domu dětí a mládeže a mateřských škol.

Mateřské školy
Počet a tudíž také   kapacita mateřských škol zůstaly nezměněny. Ke 
změnám nedošlo ani ve vedení  mateřských škol.   Příspěvek na neinvestiční 
náklady v mateřských školách byl, v souladu s platnou právní úpravou,  zvý-
šen z paušální měsíční částky 220,- Kč na  270,-Kč  . Za pobyt dětí, které 
mohou MŠ navštěvovat maximálně pět dnů v měsíci  (matka je s nimi na ma-
teřské dovolené), zůstal poplatek v nezměněné výši 30,-Kč za den. Děti měly 
možnost navštívit divadelní představení , sportovní akce, ale také představit 
své dovednosti rodičům na řadě akcí v mateřských školách. Závěr školního 
roku patřil ve většině mateřinek předškolákům, kteří byli „pasováni“ na ško-
láky při zábavném programu. Nejčastějším cílem společných výletů byly 
zoologické zahrady.
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Základní školy
 
Do  základních škol nastoupilo v září 2003  o 93 žáků méně než v předcho-
zím školním roce. V porovnání se školním rokem 1999/2000 byl tento po-
kles již o 216 žáků.  
Ve vedení chodovských škol nedošlo k žádné změně. 
Příspěvek na neinvestiční náklady ve školních družinách zůstal v nezměněné 
výši , 50,-Kč za měsíc.
Základní školy v Komenského a v Husově ulici připravily program Školy 
představují státy EU, v němž 7.května na náměstí Staroměstské ulice  žáci 
v kostce jednotlivé členské státy představili. V průběhu jejich vystoupení 
pracovnice chodovského infocentra rozdávali přihlížejícím divákům infor-
mační tiskoviny o Evropské unii.

Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273
Ve 28 třídách vyučovalo 36 pedagogů   672   žáků. Do školní družiny bylo 
zapsáno 106 žáků. Ve školní jídelně se stravovalo 629 osob, Z tohoto počtu 
bylo 478 žáků ZŠ v Komenského a Školní ulici a studentů Obchodní akade-
mie. Věkový průměr pedagogického sboru byl 49,5 roku.    Povinnou školní 
docházku ukončilo 64 žáků 9.tříd a 10 žáků z nižších postupných ročníků. 
Škola nabízela svým žákům vyžití v tělovýchovném zájmovém kroužku a ná-
pravu logopedických vad ve dvou kroužcích. Žáci se zúčastnili v průběhu 
školního roku mnoha znalostních , ale i sportovních soutěží , v nichž často 
obsazovali přední místa. Příkladem jejich úspěchů je účast starších žáků na 
republikovém finále olympijského čtyřboje v Šumperku, kde  v konkurenci  
30 nejúspěšnějších pětičlenných družstev základních škol České republiky ( 
z nichž většina byly školy sportovní) vybojovali krásné 4.místo  a  mezi 75ti 
jednotlivci obsadil Zdeněk Kratochvíl sedmé a Vladimír Pergl osmé místo.     
Výuku doplňovala řada besed, kulturních akcí a dalších programů. Škola vy-
užila také nabídky chodovského infocentra , které zajistilo výlety a hro-
madné akce tříd v závěru školního roku.
Pro žáky devátých ročníků připravila škola   „Poslední zvonění“, s již tra-
diční společensky i kulturně vysokou úrovní   .

Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697
 517 žákům v 23 třídách  se věnovalo 26 učitelů, jejichž věkový průměr činil 
45 let. Problematické bylo především aprobační složení sboru, v němž 
některé aprobace zcela chyběly  celková aprobovanost se pohybovala pod 30 
%! Do dvou oddělení školní družiny docházelo 50 žáků. Kapacita školy byla 
podle maximálního  možného počtu žáků využita na  75%. Povinnou školní 
docházku ukončilo 61 žáků, z toho 50 z 9.ročníku.Mimoškolní aktivity školy 
byly zaměřeny především na sportovní činnost.V ní se podařilo dosáhnout i 
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výraznějších úspěchů, např. získání titulu přeborníka západočeské oblasti.  
Žáci školy sklízeli vavříny také na pěveckých soutěžích. Mezi nejúspěšnější 
se zapsala Jana Loskotová s druhým   a Barbora Rezková s třetím místem ve 
finálovém  regionálním západočeském kole „Brána 2003“. V této soutěži za-
bodovalo také duo Dominik Szakos a Jaroslav Olách , které si umístěním na 
třetím místě vybojovalo postup na dětskou Portu v Praze. Dagmar Zábranská 
v kategorii 15 – 18 let zvítězila a postoupila do celostátního kola.  
 

Základní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova ulice
 Do 26 tříd docházelo 614 žáků. Jejich výuku zajišťovalo 37 učitelů.Do školy 
docházeli také žáci z Vintířova, Vřesové, Božičan, Chranišova, Nové Role, 
Jindřichovic, Dolních Niv a Tisové. S rozšířenou tělesnou výukou byly ote-
vřeny dvě třídy – VI.A a VIII.A.  Ve školní družině trávilo volný čas po skon-
čení vyučování 100 žáků ve čtyřech odděleních. Školní jídelnu navštěvovalo 
průměrně 253 strávníků. Povinnou školní docházku ukončili 93 žáci, z toho 18 
z nižších ročníků.   V okresní sportovní lize žáků 1.stupně ZŠ  vyhráli žáci 
školy přesvědčivě s náskokem 11 bodů.  Žáci školy pořádali finanční sbírku pro 
psí útulek v Krajkové a získávali nové zájemce o opuštěná zvířata. Zaměstnanci 
školy organizovali řadu soutěží pro žáky školy i ostatních chodovských škol, 
soutěže okrskových , okresních i krajských kol AŠSK (Asociace školních spor-
tovních klubů) a několik celostátních soutěží. V průběhu školního roku žáci ab-
solvovali celkem 163 soutěže.NA mezinárodním sportovním poli změřili žáci 
své síly se žáky partnerské školy v německém Kamsdorfu, odkud přivezli vítěz-
ství a putovní pohár. Vítězství je o to cennější, že německá škola se specializuje 
na odbíjenou, která byla hlavním sportem zmíněného klání. Další trofeje  žáci 
nasbírali i v nesportovních soutěžích , např. v zeměpisné, matematické, děje-
pisné nebo biologické olympiádě .  

Škola pro žáky připravila také návštěvu divadelních, filmových a koncertních 
představení, besedy s umělci,lékaři a policisty, exkurze a poznávací výlety.

Zvláštní škola ChodovZvláštní škola ChodovZvláštní škola ChodovZvláštní škola Chodov
 V osmi třídách zvláštní školy se pod vedením 16 učitelů vzdělávalo 78 žáků, ve 
dvou pomocných třídách dalších 13 žáků. Do školy dojížděli také žáci z Vintí-
řova, Lokte, Vřesové, Starého Sedla, Staré Chodovské, Nové Role a Karlových 
Varů . Škola má i nadále nedostatek speciálních a vysokoškolsky vzdělaných 
pedagogů  . Docházku do zvláštní školy ukončilo 13 žáků. V tomto roce byla 
dokončena počítačová učebna, byly zhotoveny ochranné sítě v tělocvičně a poří-
zen minitraktor na údržbu travnatých ploch hřiště a zahrady. Část školy byla vy-
bavena výškově stavitelným nábytkem, do dílen byly pořízeny nové pracovní 
stoly a svěráky.  V průběhu roku vyvíjela ředitelka školy snahu o změnu názvy 
školy , což v závěru roku schválilo jak zastupitelstvo města, tak také Minister-
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stvo školství ČR . Zvláštní škola se od roku 2004 bude nazývat Speciální školy 
Chodov, ve které budou sloučeny zvláštní škola a pomocná škola. 

 

 Stonožka Stonožka Stonožka Stonožka
Poděkováním žákům Základní školy v Husově ulici, kterým se v loňském roce 
podařilo během 3 dnů získat na pomoc zaplaveným školám neuvěřitelnou 
částku 64 107,-Kč, bylo pozvání písecké Základní školy TGM, jíž byla tato 
částka věnována, k prohlídce zrekonstruovaných prostor školy. Této škole , ve 
které v roce 2002 povodňová voda stoupla do  druhého patra a výšky 6,15 m, 
předala chodovská delegace,vedená „duchovní matkou“  Stonožky v Chodově, 
paní PhDr. Janou Menschikovou , jménem všech stonožkových dětí celé ČR šek 
na  300 000,-Kč  i s dárkem chodovské pekárny p. Orlicha – nádherným dortem 
se stonožkou.

Také v letošním „Stonožkovém týdnu“, jak se   týdnu hnutí „Na vlastních no-
hou“ neoficiálně říká, se podařilo žákům chodovské ZŠ v Husově ulici získat re-
kordních 64 926,-Kč. Po dohodě se zakladatelkou hnutí, pí. Belou Gran Jensen , 
byla polovina této částky věnována dětské psychiatrické léčebně v Opařanech a 
druhá polovina dětskému oddělení sokolovské nemocnice.  Za odměnu se pa-
tnáct nejaktivnějších žáků zúčastnilo 5.12. tradičního stonožkového koncertu 
v pražské Lucerně.

 

Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“
      Že chybí současným holkám a klukům fyzická zdatnost a soutěživost? Tak 
to byste je museli vidět v akci. 3. června to přišli dokázat do  velkého sálu 
KASSu žáci všech chodovských ZŠ v rámci soutěže "O pohár starosty města". 
Soutěžní dopoledne připravila v tomto roce ZŠ ve Školní ul. a sám pan ředitel, 
Mgr. Kovářík, po boku s paní učitelkou Romanou Polákovou, se ujal konfero-
vání. V dovednostních a sportovních disciplínách předvedli žáci potřebnou 
zručnost a fyzickou zdatnost. Své znalosti si mohli soutěžící otestovat ve vědo-
mostních a poznávacích disciplínách. Soutěžila tříčlenná družstva           z kaž-
dého ročníku jednotlivých ZŠ. V 19 soutěžních disciplínách si tedy zasoutěžilo 
81 žáků. Každý za sebe, ale i za kamarády z družstva a z celé školy. A vítězové? 
No přeci všichni, kteří soutěžili, neboť síly žáků všech škol byly téměř vyrov-
nané.   Porota ve složení - p. Pochman, místostarosta a zároveň předseda poroty, 
Mgr. Sarkányová, vedoucí OŠK a pí Doležalová, ředitelka DDM, bedlivě sledo-
vala   a hodnotila výkony soutěžících a po sečtení všech bodů vyhlásila pořadí 
škol.   V letošním zápolení si putovní pohár za 1. místo a zároveň peněžitou od-
měnu ve výši 10 000,- Kč vybojovala ZŠ Komenského ul. Druhé místo obsa-
dila, a tedy stříbrný pohár a odměnu ve výši 6 000,- Kč si odnesla ZŠ Školní ul. 
a bronzový pohár a odměnu ve výši 4 000,- Kč získali žáci ZŠ Husovy ul. At-
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mosféra ve velkém sálu byla skvělá. 2. ZŠ se zhostila svého úkolu organizátora 
opravdu výborně. Nejenže připravila soutěžní disciplíny, ale také několik kul-
turních vystoupení na zpestření programu. Poháry a odměny převzali ředitelé 
základních škol z rukou starosty města, který všem soutěžícím poděkoval za vý-
bornou reprezentaci svých škol a řediteli 2. ZŠ za organizaci celého soutěžního 
dopoledne, které nemělo chybu. 

 
            

Střední školy
Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov 
       V roce  2003 se studenti této jediné střední školy v městě vzdělávali v ob-
oru Obchodní akademie . Výuku 203 studentů  v osmi třídách čtyř ročníků zaji-
šťovalo dvacet pedagogů v trvalém pracovním poměru a sedm dalších s krátko-
dobými pracovními poměry.  Další nabízený obor Ekonomické lyceum nebyl 
v důsledku nízkého počtu přihlášených žáků v září  2003 otevřen.  Maturitní 
zkoušku v červnovém a zářijovém termínu  úspěšně vykonalo 38 studentů . 
Škola pokračovala v kontaktech, navázaných prostřednictvím Městského úřadu 
Chodov,  se školou v německém Oelsnitz/Erzgebirge. Při zájezdu skupiny žáků 
2., 3. a 4. ročníků na akci GO FOR TECH v Hannoveru  se studenti dozvěděli o 
trendech vývoje různých odvětví hospodářství, o perspektivách svého vlastního 
vzdělávání a odborného růstu. 
V průběhu roku se studenti úspěšně zúčastnili řady soutěží odborných i sportov-
ních. Studenti 1.ročníku absolvovali lyžařský a studenti 2.ročníku turistický 
kurz. 
Vedení školy studentům připravila širokou nabídku exkurzí, besed, přednášek  a 
různých kulturních akcí. V závěru školního roku se v jednotném termínu  23. a 
24.června studenti zúčastnili školních výletů zaměřených na poznávání chráně-
ných krajinných oblastí, historie a kultury regionu a lázeňství. 

Základní umělecká škola
    Pedagogický sbor 17 učitelů vedený PhDr. Ilonou Juhásovou vyučoval v hu-
debním, výtvarném, tanečním a literárně-dramatickém oboru 494 žáků.  Ke stu-
diu na konzervatoř byly přijaty dvě žákyně školy, na střední školu s výtvarným 
zaměřením byl přijat jeden absolvent.  Žáci školy se pravidelně zúčastňovali 
řady soutěží. Škola připravila pro veřejnost mnoho  vystoupení, výstav a kon-
certů. Největší podíl v oblasti mimoškolních aktivit měl v tomto roce výtvarný 
obor. Pokračovala výstava výtvarných orací ve  vestibulu Všeobecné zdravotní 
pojišťovny v Sokolově, byla obnovena spolupráce se ZUŠ v Aši uspořádáním 
společné výstavy v ašském muzeu a následovaly dvě samostatné výstavy v gale-
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rii Duhová paleta v Karlových Varech a výstava Absolventi 2003 v chodovské 
Městské galerii . V tradici pokračoval výtvarný obor uspořádáním výstavy Děti 
dětem, která opět nezklamala svojí vysokou úrovní. 

Již po několikáté se ZUŠ zhostila zajištění programu oslav Evropského svátku 
hudby v Chodově.

V budově školy na  náměstí ČSM byla za cca 350 000,-Kč provedena protirado-
nová opatření poté, co byly v předchozím roce kontrolním měřením potvrzeny 
zvýšené hodnoty výskytu radonu v suterénních učebnách. V září škola oslavila 
35.výročí samostatné ZUŠ Chodov několika koncerty. 

Kruh přátel hudby uspořádal v roce 2003 opět řadu velice kvalitních koncertů 
umělců zvučných jmen.

6.2. v koncertním sálu ZUŠ –Veronika Jírů (housle), Alžběta Michalová (vio-
loncello) a Jana Vychodilová (klavír)

13.3. v koncertním sálu ZUŠ – Bena Havlů (xylofon) a Rudolf Rod (klavír)

9.8. v kostele sv. Vavřince – Lyra da kamera

18.9. v evangelickém kostele Penguin Quartet

16.10. v koncertním sálu ZUŠ     - Renata a Roman Fričovi

20.11. na malé scéně KASSu - Vánoční koncert Zuzany Lapčíkové (cimbál a 
zpěv) v doprovodu Tria Emila Viklického . V tomto složení umělci přispěli také 
k oslavě 35.výročí školy , na které se sešli současní i bývalí pedagogové ZUŠ se 
zástupci Města.

27.11. Ivan Ženatý (housle) a Katarína Ženatá (klavír) v koncertním sálu ZUŠ

Oblastní kolo tanečních oborů ZUŠ okresu Sokolov bylo školou zajišťováno 
25.února   na Malé scéně KASSu .

 

Dům dětí a mládeže
 

   Pod vedením Renáty Doležalové nabízel Dům dětí a mládeže Bludiště zájmo-
vou činnost v 57 zájmových útvarech . Tuto nabídku využilo 810 členů, z nichž 
146 bylo starší 15ti let. Pedagogická činnost DDM byla zajišťována třemi inter-
ními a 44 externími zaměstnanci . V průběhu roku uspořádal DDM 86 akcí, 
jichž se zúčastnilo 7598 návštěvníků. Řada těchto akcí měla celoměstský cha-
rakter-například Mikulášská nadílka, Maškarní karneval, Běh Terryho Foxe, 
oslava MDD. Na letní prázdniny DDM připravil nabídku osmi akcí pro členy 
zájmových útvarů i pro neorganizované účastníky.
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   Pracovníci DDM se jako regionální koordinátoři připojili k projektu Nadač-
ního fondu Českého rozhlasu s názvem Světluška. Prodejní sbírka, při níž stu-
denti prodávali svítící přívěsek „světlušku“ jako  symbol pomoci nevidomým  
se v Chodově uskutečnila 15.září. Chodovští občané do této sbírky přispěli úcty-
hodnou částkou  24 607,90 Kč .

 

Kultura
 Staroměstská  ulice se svým nově vytvořeným náměstím se stala v průběhu 
roku častým místem pořádání kulturních a společenských akcí. Poprvé v novo-
dobé historii města se zde sešli obyvatelé města i širokého okolí k oslavě Maso-
pustu. Tu Město připravilo s bohatým kulturním programem, řadou soutěží pro 
děti i dospělé a také s opravdovou staročeskou zabíjačkou. Masek z řad diváků 
nebylo mnoho a tak čest masopustního průvodu zachraňovali dobrovolníci míst-
ních zájmových organizací v kostýmech zapůjčených Městem. Nepřízeň sychra-
vého počasí se dařilo divákům vykompenzovat zdarma čepovaným grogem a 
sladkými koláčky. 

Po dlouhých letech se do historického centra města vrátila také Vavřinecká 
pouť. 

Také v tomto roce Město Chodov podpořilo řadu kulturních akcí přidělením 
grantů v celkové výši cca 242 tis. Kč.  Nejvyšší granty byly přiděleny např. fe-
stivalu Rock Chodov, přehlídce country, folk a trampských kapel Chodovský 
poplach, česko -německému koncertu Hudba nezná hranic, cyklu jazzových 
koncertů  , Západočeské soutěžní výstavě zvířectva, projektu Ekozahrada a dal-
ším akcím. 

Chodov   se může chlubit úspěchy výtvarníka pana Jiřího Juna, jehož unikátní 
tušové perokresby se stávají stále častěji součástí mnoha sbírek. V tomto roce 
navštívila ateliér pana Juna také známá sběratelka a mecenáška umění Meda 
Mládková a vybrala si několik děl do své sbírky. Tyto perokresby byly vysta-
veny v pražské galerii U Zvonu.

 Město Chodov se začalo připravovat na oslavy svých jubileí, která si připo-
mene v roce 2004. Již od května se začal pravidelně scházet radou města jmeno-
vaný organizační štáb ve složení:  Ing.Josef Hora, Stanislav Pochman, Josef 
Kertész, Ing. Robert Franče, Ing. Marcela Kubicová, Mgr. Ivana Sarkányová, 
Věra Marková, Mário Hanáček, Jiří Kiss a   Ladislav Zapf a začal postupně 
skládat jednotlivé části  programu. 
 

Kulturní a společenské středisko
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 Jednateli této městské společnosti s ručením omezeným, panu Mário Hanáč-
kovi se dařilo udržet v předchozích letech rozvinutou nabídku kulturních, spole-
čenských a dalších akcí. Významnou událostí v historii KASSu byla rekon-
strukce kinosálu. Změnou prošel jak interiér kinosálu, tak i technologie promí-
tání. Díky tomu vzniklo v Chodově jedno z nejkvalitnějších kin v České repu-
blice. V rámci rekonstrukce, která si vyžádala investici ve výši 1,7 mil. Kč,  
byla vyměněna všechna sedadla za celočalouněná,  přičemž byla vytvořena i 
tzv. milenecká křesla, určená diváckým párům. Celý interiér kinosálu byl sladěn 
do červeno-černých kombinací. Zkvalitnění zvuku přinesla špičková technolo-
gie promítání systémem DTS (Digital Theatre Systém). Slavnostního křtu zre-
konstruovaného biásku se 1.září zhostila Helena Růžičková a Vítězslav Jandák 
spolu se Štěpánem Škorpilem a chodovským farářem P.Dariuszem Gebalou. 
KASS zajišťoval organizaci řady akcí na objednávku pořadatelů, ale také pořá-
dal vlastní akce. A tak prostory KASSu ožily při Slavnostním vyhlášení nejle-
pších sportovců města, při kulturních akademiích škol, při soutěži základních 
škol O pohár starosty města, při Skautské akademii, při soutěži základních 
uměleckých škol v tanci,  při výstavách, při řadě plesů, estrád, divadelních a hu-
debních představeních , ale také při zasedáních zastupitelstva města,  při mezi-
národní konferenci „Budoucnost krajiny postižené těžbou“, při podvečerech se 
starostou a v neposlední řadě také při 585 filmových představeních pro veřej-
nost, která navštívilo 15310 diváků. V rámci systému Mládež a kultura KASS 
připravil 54 filmových a 33 divadelních představení, 8 koncertů  a 3 kompono-
vané pořady pro celkem 17343 návštěvníků. Okolí  KASSu ožívalo při regionál-
ních akcích, např. Čarodějnický jarmark, Josefské trhy, Vánoční trhy, Chodov-
ský poplach a dalších. Pod světly ramp v chodovském stánku kultury byli 
v tomto roce viděni herci a herečky Jan Čenský, Vladimír Čech, Zdeněk Mah-
dal, Adéla Gondíková, Jan Kraus, Josef Dvořák, Martin Zounar, Dáda Patra-
sová,, Helena Růžičková a další . Svým zpěvem potěšili chodovské diváky např. 
Petr Muk, Petr Nagy, Vladimír Hron, Aťka Janoušková, Ivan Hlas, Hana Buští-
ková a Dana Vlková, Láďa Kerndl, Miroslav Žbirka, Marcela Březinová  a řada 
jiných.  

Městská knihovna
 

Hlavní činnost příspěvkové organizace Městská knihovna Chodov, řízené paní 
Naděždou Waldhauserovou, spočívala i nadále ve vypůjčování  dokumentů.  . 
V průběhu roku bylo vypůjčeno 77 485 všech dokumentů, z toho 20 500 bylo 
svazků naučné literatury pro dospělé a 10 875 pro děti  , 31413 svazků krásné li-
teratury pro dospělé a stejného druhu 9646   pro děti, 5 051  titulů hudebních    a 
20 957 periodik. Služeb knihovny využívalo 1272 čtenářů,z toho 505 ve věku 
do 15 let. Internet využilo 8732 uživatelů a síň historie města si prohlédlo  7000 
návštěvníků. V knihovně se uskutečnila celá řada akcí pro čtenáře i nečtenáře a 
řada tématických odpolední. V infocentru byl na jaře vytvořen Evropský kou-
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tek, v němž byly k dispozici základní informační materiály o Evropské unii, o 
procesu připojení České republiky k EU. Tato informační podpora měla obča-
nům usnadnit jejich rozhodování v referendu o vstupu ČR do EU, které se usku-
tečnilo v červnu. Tento projekt vzniknul z iniciativy Regionálního evropského 
střediska v Mariánských Lázních a byl podpořen Krajským úřadem Karlovar-
ského kraje. 

Chodovské infocentrum zprovoznilo prodejní místo systému AMS (automatický 
místenkový systém) , umožňující rezervaci a nákup jízdenek vnitrostátních i 
mezinárodních autobusových a vlakových spojů. Na podzim k této službě při-
byla také možnost rezervace letenek do celého světa.  

 

Městská galerie
 V průběhu roku se v městské galerii uskutečnila řada zajímavých výstav, pre-
zentujících širokou škálu aktivit   amatérských umělců a  žáků škol . 

Únor:     pod názvem „Vnitřní světy“ vystavovala své obrazy Petra Timbrová

Březen:  společná výstava obrazů , objektů a keramiky slečny Medové a                                

              paní Lukešové

Duben:  prodejní velikonoční výstava pí Bílkové a pana Kršňáka 

             výstava prací celoměstské výtvarné a fotografické soutěže a                      

                 expozice  „Země – místo pro přírodu“

              výstava výtvarných prací absolventů výtvarných oborů 

Květen:  velký výprodej umění uměleckého spolku RDB Andrtales

Červen:  výstava obrazů pana Jana Oupického – „Jiné vidění“

Srpen:    prodejní výstava keramiky od keramiků Terše, Buby, Klanárika,                 

                 Šiškové a Eklové

Září:      prodejní výstava obrazů paní Netíkové a paní Gajerové  pod názvem 

               „Šumavské motivy a kytice“

Říjen:    výstava obrazů výtvarné skupiny Náněry a suchých květinových                            

              vazeb paní Marcely Koutné

Listopad: prodejní výstava dárků pro radost pana Kršňáka a paní Hernové

                prodejní vánoční výstava paní Bílkové 
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Kulturní památky
V roce  2003 byly dva gongy z původního stroje věžních hodin kostela sv. Va-
vřince po třech desítkách let, kdy ležely na podlaze věže kostela , sneseny 
z věže a odborně zrestaurovány. Stalo se tak poté, když byly   na základě žádosti 
Města Chodov, které je jejich majitelem, prohlášeny Ministerstvem kultury ČR 
v březnu 2003 kulturní památkou. Oba bronzové gongy, jejichž jinak hladký po-
vrch je pouze v dolní části zdoben dvěma pásy a signaturou GROSS. MYCH. 
JOS. DIEPOLDT. IN PRAG 1878, byly po zrestaurování ještě na podzim nain-
stalovány v síni historie města a tak zpřístupněny široké veřejnosti , která do té 
doby neměla o existenci gongů potuchy.

    
Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích

 Zprávy o Chodovu se v tisku i médiích objevovaly v souvislosti s probíhajícími 
spory s VOSS a s Marservisem (popsány  v kapitole Technická vybavenost 
města) . Velké množství informací souviselo s pořádanými kulturními či spor-
tovními akcemi, účastí města na výstavách apod.  Dobré jméno městu dělali 
chodováci, kteří jej zviditelňovali  svými úspěchy sportovními nebo umělec-
kými. 

 Měsíční periodikum Zpravodaj města Chodova bylo také v tomto roce dodá-
váno do všech chodovských domácností zdarma.

Sport, tělovýchova
 V tomto roce začalo Město rozdělovat příspěvky organizacím pracujícím  s 
mládeží podle nových pravidel . Tyto organizace dostaly poprvé příspěvek 
nejen na členskou základnu, ale také na údržbu a obnovu vlastního majetku a 
příspěvek na úhradu provozních nákladů. Nepodařilo se , tak , jak Město zamý-
šlelo, vytvořit samostatnou organizaci, která by se stala jediným partnerem pro 
komunikaci s Městem a která by zastupovala všechny zájmové a sportovní orga-
nizace ve městě. Činnost tohoto nevytvořeného sdružení tak nadále supluje od-
bor školství, mládeže, kultury a sportu Městského úřadu Chodov a výbor pro 
volný čas, který se na zrodu nového systému rozdělování příspěvků intenzivně 
podílel. Organizacím tak bylo v tomto roce rozděleno téměř 1,5 mil. Kč.

Město Chodov podporovalo pořádání řady sportovních soutěží a aktivit, které se 
odehrávaly na území města, přidělením grantů jejich pořadatelům. V roce  2003 
bylo z grantového systému města Chodova celkovou částkou cca 142 tis. Kč 
podpořeno uspořádání několika baechvolejbalových vrcholových soutěží, atle-
tických soutěží (Běh Smolnickým kopcem, Vánoční laťka), Běhu Terryho Foxe, 
závodu horských kol Chodovský Bike a řadu dalších sportovních akcí.

Lukáš Vlasák, odchovanec chodovského šachového oddílu, dnes hráč karlovar-
ského klubu Tietz, obsadil na mezinárodním turnaji šachových nadějí vynikající 
4.místo.
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 Chodov výborně reprezentovali    také další sportovci, kteří startují za necho-
dovské kluby či dokonce reprezentují Českou republiku, ale jsou stále občany 
města. Mezi ně patří například Radek Duda, hokejista, který se jako reprezen-
tant ČR zúčastnil v roce 2003 mistrovství světa ve Finsku , Jan Kubíček,  du-
atlonista a triatlonista, který v tomto roce získal titul mistra Evropy jako člen 
štafetového týmu v duatlonu a Jan Dočkal, který v dresu pražské Dukly získal 
titul vicemistra ČR ve víceboji. 

TJ
 

ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov 
 

Rok 2003 se stal dalším významným mezníkem v činnosti chodovské atle-
tiky.Členská základna poprvé převýšila číslo 200, což je nejvíce v jeho dosa-
vadní historii. ŠAK Chodov se tak stal po Spartaku druhou největší tělovýchov-
nou jednotou v Chodově.  Více než 93 %  členské základny tvořily    děti a mlá-
dež.   

  Na podzim Město zahájilo rekonstrukci  areálu Klubu olympioniků ČR , jejíž 
hlavním přínosem bude přeměna škvárového povrchu drah na umělý.                 
Z prostředků ŠAKu byly postupně zrekonstruovány bývalé šatny na  reprezen-
tační klubovou místnost. Velký podíl na uskutečnění této akce má také předseda 
klubu, Mgr. Libor Dočkal.

  Do triček reprezentace České republiky se v tomto roce obléklo několik členů 
ŠAKu – veteránka RNDr. Pavla Kováříková ,  juniorka Alena Pejšková a žáci  
Zdeněk Kratochvíl a Vladimír Pergl . Atleti ŠAku Chodov slavili úspěchy také 
na  první dětské olympiádě v Litomyšli z níž do Chodova putovala zlatá me-
daile ze štafety 3x300 díky  Perglovi, Kratochvílovi a Kořánovi. Tato štafeta vy-
bojovala zlato i na halovém mistrovství ČR.   

  O  odchovance ŠAKu je zájem i ve velkých renomovaných atletických klu-
bech. V barvách Dukly Praha startoval Jan Dočkal, Olymp reprezentoval Pohů-
nek a Alena Pejšková oblékala triko ACP Junior Brno. 

   V soutěži družstev si nečekaně dobře vedlo družstvo mužů ve II. atletické lize.  
V závěrečných bojích muži vybojovali 2. místo a možnost postupu do I. atle-
tické ligy. Toho se však z finančních i technických důvodu   vzdali ( v roce  
2004 bude ŠAK bez stadionu).Starší žáci se stali Mistry západních Čech, v se-
mifinále Mistrovství ČR vybojovali druhé místo a postup do finále Mistrovství 
ČR. Zde skončili na vynikajícím 6. místě za takovými velmocemi jako jsou 
Opava, Olomouc, Jablonec, Kolín či Škoda Plzeň. 

 Na území Chodova uspořádal ŠAK s využitím grantů od Města a ve spolupráci 
s DDM Bludiště velké nadregionální soutěže , na příklad 12.ročník Běhu Smol-
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nickým kopcem , 18.ročník Vánoční laťky , 12.ročník Chodovské tretry a množ-
ství  regionálních, okresních a městských soutěží. Na zpestření letních prázdnin 
připravili atleti také již tradiční 24hodinový běh.

                                                 

 
TJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak Chodov
Činnost TJ Spartak prezentovalo sedm oddílů – kopaná, košíková, odbíjená, si-
lový trojboj, rekreační sport (dříve kondiční kulturistika), šachy a ČASPV.   
V tomto roce došlo k zapojování do sportovních soutěží na vyšších soutěžích 
než v předchozích letech. Mladší basketbalový dorost obsadil 2.místo v kraj-
ském přeboru,stejně jako dorost fotbalový. Dobrý zvuk jména TJ Spartak šířil 
oddíl volejbalu , zastupovaný paní Ivetou Krásnou a jednatelem Jiřím Tureč-
kem, kteří se zasloužili o pořádání několika mistrovských turnajů v plážovém 
volejbalu v Chodově a tak jeho zviditelnění ve sportovním světě.  Předsedou 
byl pan Jan Sinkule.

 Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov 
 Chodovští kickboxeři pod vedením trenéra Miloše Černého pokračovali i 
v tomto roce ve sbírání vavřínů.  Úspěšná reprezentantka Chodova a ČR Ve-
ndula Vokalová získala v jedné sezoně 3 tituly MČR v semikontaktu, lightkon-
taktu a fullkontaktu. Zvítězila na Evropském poháru v Rakousku  na Mistrov-
ství Evropy v SRN a získala dalších 6 zlatých medailí na domácích turnajích.  
.Kromě titulu Sportovec Chodova roku 2003 se dočkala také vítězství v anketě  
Nejlepší sportovec Sokolovska .

 Své sportovní umění předvedli členové klubu na řadě akcí, mezi nimiž asi nej-
atraktivnější byl   mezinárodní závod Kanoe Mattoni v Karlových Varech.  .   
Lucie Sedláková-trojnásobná medajlistka z MS získala konečně svůj první titul 
MČR, když předtím celé roky prohrávala s Vendulou,Klárou nebo M.Müllero-
vou. Trenérův jmenovec, Josef Černý, vyhrál jeden turnaj do 20-ti let,a další 
dvě 2.místa.na národních pohárech v lightkontaktu.   

 TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov TJ Batesta  Chodov
 Sportovci se v této TJ sdružovaly do čtyř oddílů – minikošíkové, tenisu, stol-
ního tenisu a  ČASPV (Česká asociace Sport pro všechny).  Družstvo mladších 
žáků stolního tenisu značně oslabil přestup Františka Plačka do   klubu  SF 
Praha (El Niňo).Jako hráč tohoto týmu získal dvě stříbrné medaile na MČR, vy-
hrál mezinárodní turnaj v Německu a ve čtyřhře na Mistrovství Evropy vyhrál 
spolu s T.Schwarzerem bronz.  Starší žáci   obsadili 5.místo na Mistrovství ČR, 
dorostenci vyhráli krajský přebor a mladší žákyně Kupcová vyhrála krajský pře-
bor.  Tenisový oddíl vedli pp. Matějček a Velechovský. V tomto roce se nepo-
dařilo postavit žádné soutěžní družstvo a tak činnost oddílku spočívala jen v tré-
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nincích a účasti na oddílových turnajích. Basketbalové minižačky  se umístily 
v krajském přeboru na 2.místě Předsedou TJ Batesta byl pan Ladislav Matějček.

 TJ Kombinát Vřesová TJ Kombinát Vřesová TJ Kombinát Vřesová TJ Kombinát Vřesová
Přestože tato tělovýchovná jednota, zastupovaná předsedou Janem Vaňáčem,  
má ve svém názvu dřívější název dnešní Sokolovské uhelné, její činnost je úzce 
spojena s městem Chodov. V Chodově má tato TJ nejen své sportoviště ve Van-
čurově ulici (kurty na nohejbal ), ale také podstatnou část své členské základny. 
V čtyřech oddílech ledního hokeje, turistiky, nohejbalu a asociace sportu pro 
všechny bylo organizováno 87 členů, z toho 17 ve věku do 20 ti let. Nejširší čin-
nost vyvíjel oddíl nohejbalu se svými 33 členy. Družstvo muži „A“ hráli II.ligu 
České republiky , v níž  v tomto roce  obsadili 5.místo. V kategorii mladších 
žáků se hráčům Květoslav Smutný a Petr Kundrát podařilo se probojovat do 
přeboru ČR a zde získat 5.místo.

 
Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov 
 
Karate klub Gorenje vedený předsedou Petrem Kundrátem si také v tomto roce 
vedl velice úspěšně . Junior Miroslav Boguský si na MČR v karate vybojoval   
stříbrnou medaili. Z výpravy na Světový pohár  mládeže v Ústí nad Labem si 
stříbro  přivezla Soňa Meszárošová a zlato vybojoval kumite tým ve složení Le-
kaj, Kundrát a Jozefy  .  Jednotlivcům se dařilo také v dalších soutěžích , napří-
klad na mezinárodním turnaji v bojovém umění všech stylů ,   krajském poháru 
mládeže a krajské bodovací soutěži seniorů, na pražském OPEN Poháru a řadě 
dalších turnajích a soutěžích.

Klub Nautilus Klub Nautilus Klub Nautilus Klub Nautilus 

Potápěčský klub Nautilus vznikl v roce 1972   Klub od začátku sídlil                   
v Poděbradově ul., v budově, která je v současné době majetkem hotelu Nauti-
lus. Pro nácvik potápění klub zpočátku využíval bazén ve Svatavě, později jez-
dili potápěči do karlovarského Thermalu a navštěvovali také chodovskou saunu.  
     Klub se postupně rozrůstal až na několik desítek členů, byli zde vyškolení in-
struktoři potápění a trenéři sportovního plavání. Práce s mládeží byla jednou z 
hlavních náplní klubu. Nautilus tradičně dosahoval vynikající výsledky na závo-
dech v ploutvovém plavání a rychlostním potápění. Závodníci Potužák a Hereit 
byli dokonce členové reprezentačního družstva.
     Klub udržoval družební styk s jugoslávským klubem Uljanik z Puly a téměř 
každý rok zde členové klubu trávili dovolenou, samozřejmě zaměřenou na po-
tápění. Rovněž se pořádaly výjezdy do tehdejší NDR na Helenino jezero a na 
Senecká jezera na Slovensku.
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     Kromě zábavy prováděl klub rovněž činnost, která vydělávala peníze. Jed-
nalo se o potápěčské práce pro Sokolovskou uhelnou a to zejména na složišti 
popela v podmínkách téměř nepředstavitelných. Tato činnost však přinášela do 
klubu peníze na novou výstroj a rovněž jiné výhody.    Potápěčské práce pro-
vádí klub v podstatě dodnes.
     V současné době klub tvoří 14 členů, hlavní náplní jeho činnosti náplní je 
udržení fyzické kondice v zimních měsících v bazénu Thermal v K. Varech a 
dále výjezdy za potápěním, jak po vlastech českých, tak v cizině - Chorvatsko, 
rakouská jezera. Výcvik provádí  v současné době  jediný instruktor, pan Jiří Še-
jba. Potápěčský klub Nautilus dnes již nepracuje s mládeží a neprovozuje ani zá-
vodní plavání, přesto však nabízí možnost výcviku nových zájemců.
     Klub je členem Svazu potápěčů České republiky a veškerá potápěčská čin-
nost je prováděna v nejstarším mezinárodním systému CMAS, který  založil 
.J.Y. Cousteau . 
 

 
Sportovní zařízení, sportoviště 

   V srpnu bylo instalováno nové hřiště pro mládež v prostoru mezi ulicí 
9.května a ulicí Jiráskova. Tento typ hřiště byl instalován v naší republice po-
prvé. Jedná se o síťovou prolézací pyramidu vysokou 7,4 m a širokou 11 x 11 
m. Náklady na jeho instalaci činily 660 000,- Kč. 

  Příměstská rekreační zóna na tzv. Bílé vodě byla v letošním horkém létě velice 
vyhledávaným místem  pro aktivní odpočinek. V červenci bylo na jižní straně 
této vodní plochy nainstalováno  molo s lávkou, které má sloužit k snadnějšímu 
vstupu do vody. Byly zde také provedeny terénní úpravy písečné a travnaté 
pláže, to vše za  necelých 300.000,-Kč.

Nejlepší sportovci města Chodova   

Za rok 2003 byli nejlepší sportovci města Chodova vybíráni již podesáté. Proto 
Město zvolilo pro   jubilejní ročník slavnostnější formu tohoto sportovního 
svátku a uspořádalo v pátek  27.února 2004 Sportovní ples. Ten byl určen nejen 
současným aktivním sportovcům, kteří ještě dosahují na vavříny, ale také těm, 
kteří se o rozvoj sportu v Chodově zasloužili a reprezentovali Chodov v dřívěj-
ších letech. A tak se zde mohli setkat sportovní přátelé, kteří přijali pozvání sta-
rosty města, všech věkových kategorií. Úvod programu, moderovaného Štěpá-
nem Škorpilem, pařil samozřejmě vyhlášení těch nejlepších, kteří Chodov repre-
zentovali v roce 2003.    
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Vyhlášeni byli a z rukou starosty města a dvou hostů, předsedy Českého klubu 
olympioniků, držitele stříbrné medaile v házené z OH 1972, pana Ivana Satrapy, 
a mistra Evropy 2003 v duatlonu, chodováka Jana Kubíčka, ocenění převzali: 

V kategorii jednotlivci – mládež:
Vondráček Lukáš fotbalista, člen oddílu kopané FK Teplice
Vachník David fotbalista, člen oddílu kopané FK Teplice
Kratochvíl Zdeněk atlet, člen ŠAK Chodov
Dočkal Jan atlet, člen ASC Dukla Praha 
Pergl Vladimír atlet, člen ŠAK Chodov
Kořán Petr atlet, člen ŠAK Chodov
Pejšková Alena atletka, členka ACP Brno
Kundrát Petr karatista, člen Karate klub Gorenje Chodov
Sedláková Dagmar plavkyně, členka oddílu plavání TJBaník Soko-

lov
Vlasák Lukáš šachista, člen šachového klubu Tietz Karlovy 

Vary
František Plaček stolní tenista, člen SF Praha (El Niňo)

V Kategorii jednotlivci – dospělí:
Kubíček Jan triatlonista, člen triatlonového týmu Jana Řehuly
Boguský Miroslav karatista, člen Karate klub Gorenje Chodov
Vokalová Vendula kickboxerka, členka oddílu Kickbox Chodov
Radek Duda hokejista, člen týmu AK Bars Kazaň 

V kategorii kolektivy – mládež:
Družstvo mladších žáků ŠAK Chodov 
Družstvo starších žáků ŠAK Chodov
Družstvo nohejbalu TJ kombinát Vřesová

V kategorii kolektivy – dospělí:
Družstvo mužů ŠAK Chodov
Družstvo odbíjené žen TJ Spartak Chodov

V kategorii trenéři:
Volek Miloš – trenér družstva mladších a starších žáků ŚAK Chodov
Michálek Jiří – trenér dorostu kopané TJ Spartak Chodov
Smutný Květoslav – trenér družstva nohejbalu TJ Kombinát Vřesová
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Veřejná administrativa
 
V této oblasti nedošlo v roce 2003 k žádným změnám.  

 

Hospodářský život
Průmysl

Hospodářský život
Průmysl

Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov 
 V roce 2003 pokračovala odbytová krize,která přiměla závod k radikálním zása-
hům do stávající výroby. Produkce  porcelánu se snížila a nahradila ji výroba bí-
lého, kde byly různé požadavky ze zahraničí. Do vyráběného sortimentu se tak 
dostaly např.máslenka,třecí miska, džbány různých velikostí, poklad-
ničky,svícny apod.

Významným krokem bylo zahájení prací na společné zakázce celého Karlovar-
ského porcelánu pro Anglii, kde by selo jednat o dlouhodobou spolupráci v za-
jištění několika sortimentů.

Dále závod přistoupil k výrobě bílého sortimentu  vlastních tvarů Lenka a  
Empír, což mělo výrazný úspěch  jak na domácím, tak i zahraničním trhu.  
V této produkci bude  závod pokračovat i do budoucna.

Závěrem roku, stejně jako v předchozích letech, začaly přicházet zakázky vel-
kých objemů pro Rusko, což znamenalo zajištění práce i pro začátek roku 2004.

Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
 V roce 2003 nedošlo k žádným změnám ve vedení společnosti, vyráběných ob-
orech ani v jiných zásadních oblastech. Společnost vedou nadále pánové Miro-
slav Černý, Wilfried Nevečeřel, Ing. František Prokeš a Ing. Jan Štengl. Tento 
rok byl vedením společnosti hodnocen jako rok velice úspěšný. Došlo k podstat-
nému navýšení objemu výroby zboží a jeho převážná část  (90%) byla exporto-
vána. Nejrozsáhlejší dodávky lisů na pneumatiky směřovaly do Itálie, Španěl-
ska, Iránu a  Ruska . Rozsáhlé dodávky  výrobků společnosti se realizovaly také 
do Číny. Úspěšně pokračovala také spolupráce s firmou Bridgestone-Firestone, 
jejímž prostřednictvím jsou připravovány dodávky strojů do Argentiny a dalších 
teritorií.V rámci kooperace je zadávána nezanedbatelná část produkce i jiným 
strojírenským podnikům, např. ŽĎAS ve Žďáru nad Sázavou, Rotas Rotava. 
Tím je nepřímo podporována zaměstnanost v těchto podnicích. 

Pro společnost Enegro Škoda Plzeň byly vyráběny komponenty pro větrné elek-
trárny.
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V roce 2003 bylo vytvořeno 15 nových pracovních míst, čímž přispěla ke zle-
pšení zaměstnanosti v regionu. V rámci podniku došlo k nárůstu výdělků o 
5,1%.

V průběhu roku byla uzavřena nová smlouva na pronájem  prostor, čímž bylo 
vytvořeno 5 přímých pracovních míst, ale i další pracovní příležitosti v oblasti 
domácí práce pro obyvatele Chodova .

Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.
 
Rok 2003 byl desátým rokem existence společnosti a také rokem, v němž byl 
zahájen   proces privatizace společnosti. V tomto roce fungovaly v těžební části 
společnosti divize Jiří a Družba, ve zpracovatelské části divize Tlaková ply-
nárna a Energetika a obslužnou část zajišťovala divize Služby. Veškeré adminis-
trativně – technické činnosti společnosti byly delegovány do úseků Správy, v je-
jichž čele stáli odborní ředitelé. Generálním ředitelem společnosti byl nadále 
Ing. František Štěpánek
Hnědé uhlí zůstává hlavním primárním a současně významným domácím zdro-
jem energie, neboť ostatní zdroje Česká republika dováží. Měřítkem jeho vy-
soké konkurenceschopnosti je nízká nákladovost při výrobě elektrické energie.    
Významné místo si společnost udržuje na trhu s pevnými palivy. Jako producent 
prachového uhlí zaujímala 21,6% trhu, v prodeji tříděného uhlí pak 8,93%. Dále 
je výhradním výrobcem a dodavatelem hnědouhelných briket a multiprachu pro 
tuzemské i zahraniční odběratele. Nejdůležitějšími produkty zpracovatelské 
části SU,a.s. jsou vedle elektrické a tepelné energie také hnědouhelné karboche-
mické produkty . Žádaný je zejména na trhu Evropské unie fenolový koncentrát, 
hnědouhelný generátorový dehet a surový lehký olej. Obtížněji se SU,a.s. drží 
na trhu s dalšími produkty, v jejichž výrobě je v pozici malého výrobce (kyse-
lina sírová, kapalný čpavek a stlačený kyslík). 
V roce 2003 vytěžila SU,a.s. 10 083 tis.tun uhlí, což bylo o 2,8% méně než 
v předchozím roce. Těžba uhlí byla v meziročním srovnání ovlivněna situací na 
trhu s pevnými palivy a také provozem Jaderné elektrárny Temelín.
Oproti roku 2002 došlo v SU,a.s. ke snížení počtu zaměstnanců o 164, přesto 
byla počtem 5419 zaměstnanců stále největším zaměstnavatelem v regionu. Nej-
početnější skupinu zaměstnanců tvořili lidé ve věku nad 50  let (42%), s délkou 
zaměstnání do 20 let (32%) a vyučení tvořili 55% všech zaměstnanců.
SU,a.s. věnovala nadále značnou pozornost ochraně životního prostředí. Ve 
druhé polovině roku byla ukončena a uvedena do zkušebního provozu stavba in-
tenzifikace odsíření bohatých expanzních plynů divize Tlaková plynárna.  V ob-
lasti sanačních a rekultivačních prací  zahájila společnost v tomto roce  dvě 
velké akce financované Fondem národního majetku ČR, jimiž bude  provedena 
lesní rekultivace na ploše cca 300 ha.
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Společnost svou činnost prezentovala prostřednictvím svého měsíčníku  Zpra-
vodaj Sokolovské uhelné,a.s., ale soustředila se také na spolupráci se soused-
ními městy a obcemi, finanční podporu privátních zdravotnických zařízení i so-
ciálních služeb, podporu rozvoje talentu dětí  i mládeže i aktivního využívání 
volného času. Stranou nezůstal ani zájem o oblast kultury a ochranu památek, 
ale tradičně nejširší podporu dostal sport a tělovýchova, s nimiž souvisí také 
účast společnosti na rozsáhlé kampani zaměřené na eliminaci nebezpečí drog.
Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.
 

Do roku 2003 vstoupila   firma s již rozestavěnou druhou výrobní halou  
 Během první poloviny roku byla stavba dokončena včetně instalace nových   
technologií.Díky této nově postavené hale bylo možné začít s výrobou nových    
produktových řad, mnoha variant všech komponent centrálního mazání a také 
přijmutí dalších zaměstnanců. Ke konci roku bylo ve firmě Lincoln CZ za-
městnáno více než 60 zaměstnanců. Ve vedení firmy nedošlo v roce 2003 ke 
změnám.

Další místní firmyDalší místní firmyDalší místní firmyDalší místní firmy
Vedle výše uvedených firem, zaměstnávajících velký počet obyvatel Chodova 
nelze opomenout , alespoň výčtem, další firmy, které na katastru obce provozují 
svou činnost. Strojírenství a výroba porcelánu, které mají v Chodově staletou 
tradici, jsou předmětem podnikání několika menších firem. Strojírenstvím a pří-
buznými obory se zabývají např. firmy Kovovýroba (Stanislav Svoboda) a  Zá-
mečnictví Jiří Mazur .
Vedle manufaktury na výrobu porcelánu Karlovarského porcelánu se tomuto ob-
oru věnuje také několik menších porcelánových dílen, např. Amfora (Jiří Čer-
venka ),Porceleine fain S Chodov (Petr Sedláček) , dílna  p. Těžkého aj. 
Mezi stavebními firmami nelze opomenout firmy Jirkovský, Hubert a obchod se 
stavebninami Nehyba  cement. 
Výrobu potravin v Chodově reprezentuje pouze pekárna Pekosa p. Luboše Orli-
cha.

Služby, tržiště
 

Městské tržiště

V roce  2003 byl na Městském tržišti v Chodově realizován  prodej textilu, 
ovoce a zeleniny,  zahrádkářských přebytků, hraček, balených potravin, ložního 
prádla, drogistického zboží a drobných upomínkových předmětů.

Podmínky pro prodej určuje OZV města č. 15/2000 – TRŽNÍ ŘÁD. Poplatky za 
pronájem prodejního místa se stanoví dle OZV č. 1/99 – o místních poplatcích.
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Celkem  je  v pronájmu 10 pevných prodejních stánků, na které byla vyhoto-
vena smlouva o pronájmu uzavřená na dobu neurčitou s měsíční výpovědní lhů-
tou.   

 Převážně pro prodej textilu využívají prodejci další možnosti pronájmu otevře-
ného prodejního pultu..

Na  tržišti  byl  v roce  2003 realizován také prodej z přenosných stánků, tj. stá-
nek,který si postaví sám prodejce. Tato možnost prodeje byla využita převážně 
v letních měsících.

V roce 2003 bylo na poplatcích od prodejců na MT v Chodově vybráno celkem 
207.830,- Kč.  Což je o 28.804,- Kč méně než v roce 2002. Toto snížení je dáno 
převážně výstavbou nových supermarketů  a tudíž menším   zájmem ze strany 
zákazníků. 

Celkově lze konstatovat, že o prodej na MT v Chodově je stále menší zájem. 
Stává se,že v měsících leden – únor je tržiště úplně prázdné.

Obchodní síť

Úroveň bydlení ve městě posuzují občané podle možnosti nakupovat nejen zá-
kladní potraviny a potřeby pro domácnost, ale také podle dostupnosti služeb. 
Síť obchodů s potravinami zůstala ve městě oproti předchozímu roku  v pod-
statě nezměněná. V obchodním domě Družstevník již Jednota neprovozovala 
žádnou svoji prodejnu, všechny prostory byly pronajaty pouze v přízemí fungo-
vala prodejna potravin jiné obchodní sítě. Dobře prosperoval Penny market 
v ulici U Koupaliště , TIPO v Husově ulici, Potraviny Matoušek ve Smetanově 
ulici v areálu bývalých skladů Drobného zboží a potraviny Luna spotřebního 
družstva Jednota . V přízemí panelových domů fungovalo několik menších ob-
chodů s potravinami, většinou také s večerním a víkendovým prodejem. 

Ve městě bylo možno zakoupit obuv v jednom tradičním obchodě, prádlo a tex-
til v několika obchodech . Do tohoto počtu není zahrnuta síť obchodů vietnam-
ských prodejců, nabízejících široký sortiment levnějšího zboží.

Domácí potřeby se prodávaly v obchodním centru Merkur ve Staroměstské 
ulici, odkud se pro změnu přestěhovala prodejna nábytku Vagas . Nábytek bylo 
možno koupit také v   prodejně firmy Ideál . V několika prodejnách, mezi nimiž 
největší byla prodejna Fany elektro pana Františka Dvořáka, byly prodávány  
domácí elektrospotřebiče .

Síť prodejen ve městě doplňovaly prodejny galanterie, železářského zboží, ba-
rev a laků, mobilních telefonů, zlatnického a hodinářského zboží, optiky, hudeb-
ních nosičů,  papírenského zboží , drogerie , sportovních potřeb, vodoinstalač-
ního     a stavebního materiálu a  květin.
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Občané nejčastěji postrádají obchod s oděvní konfekcí, která v Chodově není 
prakticky k dostání. 

Služby

Síť služeb ve městě tvořily provozovny opraven obuvi (2), kadeřnictví                
a holičství (6), pedikúra, kosmetika, krejčovství (3), opravna  jízdních kol, či-
stírna a prádelna.  K nevoli většiny pořádkumilovných občanů nadále fungovalo 
sedm barů a heren, které produkovaly při svém, většinou nepřetržitém, provozu 
nadměrný hluk. Ubytovací služby poskytoval hotel Nautilus v Poděbradově 
ulici , penzion Harmonie v Jiráskově ulici a tři menší penziony na okraji města, 
stravovací služby nabízelo dvacet restaurací.

  

Spoje
 

 Česká pošta Česká pošta Česká pošta Česká pošta
V budově obchodního střediska ve Staroměstské ulici byla od září  otevřena po-
bočka pošty, díky níž došlo ke zkrácení docházkové vzdálenosti  na poštu pro 
obyvatele staré části města. 

  Od září  došlo k celostátnímu zdražení poštovného, které potom,  na obyčejný 
dopis do 20g, činilo 6,40Kč (zdražení o 1,-Kč). Od listopadu se toto poštovné 
zvýšilo v souvislosti se zrušením desetníků a dvacetníků na 6,50 Kč.

Doprava
  V rámci stavební úpravy a přístavby prodejny Tipo, bylo vytvořeno  12 parko-
vacích míst pro zákazníky. Dalších 52  parkovacích míst ve městě přibylo v sí-
dlištní zástavbě v Jiráskově ulici.

Dopravní obslužnost města nedoznala výraznějších změn. Vlakové spojení 
směrem na Sokolov i Karlovy Vary bylo rozšířeno na hodinové intervaly. 

Společenská kronika
 Na budově Městské knihovny v Chodově byla 7.5. slavnostně odhalena pa-
mětní deska Antonínu Klementovi , který byl chodovským občanem, v období 
druhé světové války příslušníkem 1.dělostřeleckého pluku čs. Jednotek na zá-
padní frontě. Byl vyznamenán Československým válečným křížem a Pamětní 
medailí se štítkem Velké Británie . V 50. letech byl za tuto vlasteneckou činnost  
odsouzen k 18 letům těžkého žaláře. V Chodově žil od roku 1960, po pro-
puštění z vězení, skromným občanským životem až do roku 1986, kdy zemřel. 
V roce  1994 bylo panu Klementovi městem Chodov uděleno Čestné občanství 
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in memoriam a 1.9.1994 byl rozkazem ministra obrany ČR povýšen do hodnosti 
kapitána in memoriam.
 

Závěr
 
 Skončil rok, v němž se  chodovští, ale i návštěvníci města sžívali s novým 
vzhledem  historického jádra města a užívali si jej při řadě kulturních akcí.   
Ohlasy starochodováků, ale i těch, kteří do města přijeli po mnohaleté přes-
távce, potvrzují, že první etapa revitalizace „starého“ Chodova se vydařila .  
Přejme si, aby tato změna byla také výchovným prostředkem pro obyvatele 
Chodova a napomohla k jejich uvědomování si příslušnosti k městu, které je 
nejen místem pro jejich bydlení, ale také pro prožití plnohodnotného života. 
K realizaci těchto cílů však vedení města potřebuje také aktivní partnery 
z řad obyvatel města. Nezbývá než věřit, že v tomto směru nezůstane jen u 
novoročních předsevzetí a že se bude  dařit všechny  záměry oboustranně na-
plňovat 

Tento zápis schválila Rada města Chodova usnesením č. 291/2004 ze dne 29.6.2004.


